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Slovo starosty
Vážení občané a přátelé,
dnes se zaměřím na vaše nejčastější dotazy, na které se mě 
ptáte. Nejvíc vás zajímá, co se děje před Kovohutěmi směrem 
na Řevnice. Zjišťujete, jestli to náhodou není už stavba avizo-
vané prodejny společnosti Lidl. První informaci jsem vám psal 
už v minulém čísle Zpravodaje s tím, že zjistíme, jak to vypadá 
s vlastní výstavbou. Aktuálně to vypadá takto. V současné době 
se realizuje výstavba kanalizace, vodovodu a dalších potřebných 
sítí, jak pro budoucí prodejnu, tak pro další stavby, mezi které 
bude patřit i stavba nového zázemí pro služebnu dálniční policie 
a technických služeb dálnice D4. Při stavbě dojde k omezení ná-
jezdu na dálnici ve směru na Prahu, kde vždy polovina nájezdu bude uzavřena a druhá otevřena. 
Vlastní prodejna s parkovištěm by se měla začít stavět letos v létě a společnost Lidl předpokládá, 
že ji otevře před vánočními svátky.
Druhou otázku, se kterou se v současné době setkávám, je výstavba kruhového bytového domu 
v Edenu, který společnost General Reality začala inzerovat na billboardu v ulici Ke Škole.
První návrh domu přinesla městu společnost v roce 2021. Měl 44 bytových jednotek a šest pa-
ter. Tehdy k  návrhu proběhla bouřlivá diskuse jak na zastupitelstvu, tak mezi obyvateli města. 
Po  volbách, na podzim 2022, Rada města návrh jednoznačně odmítla a  developerovi navrhla, 
že pozemek pro budoucí dům odkoupí, například pro rozšíření parkoviště. Developer deklaroval, 
že by o prodeji uvažoval pouze v krajním případě. Rada města tedy konstatovala, že základní pod-
mínkou pro výstavbu bude striktní dodržení limitů a kapacit původní povolené stavby bytového 
domu z  roku 2010, kde se počítalo s  určitou kapacitou vody, kanalizací a  parkováním pro šest 
velkých bytů a další tři patra nebytových prostor. Za podstatné a důležité zlepšení Rada města 
označila realizaci dalších parkovacích míst nad rámec povinných a snížení budovy o jedno patro.
Toto zadání se developer v současné době snaží naplnit a z části se mu to daří. Nový návrh s čtr-
nácti byty plní podmínku spotřeby vody a je o půl patra nižší. Parkování však vyřešeno není. V tuto 
chvíli by tedy dům od města souhlas nedostal. Podle našich informací ani na Stavebním úřadě 
v  Černošicích zatím žádné řízení o  změně původní stavby na stavbu dle inzerovaného návrhu 
z billboardu neprobíhá. Situaci budeme dále monitorovat a hlídat. Přeji vám teplé dny a hodně 
sluníčka.

S úctou Petr Digrin

Slovo místostarostky
Vážení spoluobčané,
začátek nového roku se rychle přehoupl a než se nadějeme, bude tu jaro. Však už jsem na zahrádce 
viděla první sněženky. Rovněž série jarních prázdnin je v plném proudu a rodiče s dětmi odjíždějí 
na zasloužené dovolené za sněhem nebo naopak za teplem. 
V oblasti odpadového hospodářství pokračuje zavádění systému D2D, a to ve Stříbrné Lhotě a od 
1. března bude možné nádoby na D2D odebrat i pro lokality Hladový Vrch, Rymaně a Kamenné. 
V souvislosti s odpady absolvovalo město kontrolu z ORP Černošice odboru ŽP a z EKO-KOMu a. s. 
Obě kontroly jsou bez výhrad. Velmi příznivou zprávou je rozhodnutí o přidělení dotace na 
revitalizaci Prostředního rybníku ve výší 10,934 milionu korun z MŽP, jehož obnova se blíží 
do finále.
Úspěšně také pokračuje pravidelná údržba prostoru Pivovárky, o  kterém jsme psali v  minulém 
čísle Zpravodaje. Neděste se tedy, že se na Pivovárce prořezává, je to zcela v souladu s vyjádřením 
ORP Černošice odboru ŽP. Všechno velmi rychle vyrostlo a prostor je třeba prosvětlit a upravit tak, 
abychom se přiblížili jeho historické funkci a zároveň zachovali jeho druhovou diverzitu.
V oblasti energetického managementu města pokračujeme v realizaci navržených energetických 
opatření, jako jsou třeba fotovoltaické elektrárny na vybraných objektech či daleko drobnější, ale 
účinné zásahy v podobě výměny regulačních hlavic ústředního topení, úsporných typů osvětlení 
či PENB štítků, kterými musíme postupně vybavit všechny městské budovy.

Již v  minulém roce započala naše spolupráce se společností 
Krajinohled z. s., která pro město připravuje studii opatření pro účinné 
zadržení vody v krajině. Vzhledem k tomu, že v Krajinohledu pracují 
odborníci přímo z ČZU a tito lidé mají již s podobnými projekty velké 
zkušenosti, troufám si říci, že navržená opatření budou účinná, ale 
přitom v  zásadě jednoduchá a  finančně snadno realizovatelná. 
Krajina tato opatření potřebuje a obce jako Kytín či Čisovice na nich 
již pracují. My se k nim samozřejmě z pohledu povodí Bojovského 
potoka nyní připojíme.

Všem vám přeji především zdraví a  hodně energie do jarního 
období.

S úctou Hana Kotoučová
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Schválení přijetí dotace
Zastupitelé schválili jednu přijatou dotaci:

•  Dotace z Ministerstva práce a sociálních věcí 
na akci EPS (Elektrická požární signalizace) 
pro Domov pro seniory Pod Skalkou ve 
výši 2 500 000 Kč.

Představení územní studie na zkapacitně-
ní Čistírny odpadních vod (ČOV)
Generální ředitel společnosti 1.SčV, a. s. Ro-
bert Morávek představil návrh územní studie 
„Kapacita k  napojení obyvatel na kanalizaci 
a ČOV v městě Mníšek pod Brdy“ s možností 
její intenzifikace na maximální výkon 10 tisíc 
ekvivalentních obyvatel.
Studie stanovuje technické podmínky, pra-
vidla a  kapacity připojování jednotlivých 
ploch (jak stávajících, tak rozvojových) k ČOV 
Mníšek pod Brdy, a  to dle územního plánu 
města. Stanovuje základní omezení a  určuje 
pro jednotlivé typy ploch kapacitní možnosti 
a kapacitní kvóty.
Starosta Petr Digrin ji zhodnotil jako regulač-
ní nástroj, kterým se relativně objektivním 
způsobem přiděluje kapacita jednotlivým 
lokalitám. Pokud by takový manuál nebyl 

k dispozici, otevřela by se stavidla neřízené-
ho rozvoje: současný územní plán a součas-
ná legislativa totiž umožňují mnohem větší 
zahuštěnost území. To by v důsledku zname-
nalo úplně jiné zatížení ČOV, přičemž náklady 
by muselo nést město. Cílem této regulace 
má být zachování udržitelného rozvoje 
a  umožnění připojování stávajících oby-
vatel.
Zastupitelé po rozpravě návrh schválili velkou 
většinou hlasů.
Více informací k dané problematice najdete 
v tomto Zpravodaji na str. 4.

Dále se projednávaly majetkové záležitosti, 
z nichž nejzajímavější byly:

Dodatek k  plánovací smlouvě na realizaci 
záměru „Prodejna Lidl“
Zastupitelé schválili Dodatek č. 2 k plánovací 
smlouvě se společností Lidl Česká republika 
s.  r. o., kterým se posunuje předpokládaný 
termín dokončení navrhované infrastruktury 
na 28. února 2026.

Odprodej pozemku pod garáží v ulici Řev-
nická

Zastupitelé schválili většinou hlasů odpro-
dej pozemku pod řadovou garáží parc. 
č.   1959/57 o  výměře 23 m² v  Řevnické ulici 
současnému nájemci. Pozemek byl oceněn na 
4 000 Kč/m² – celková cena činí 92 000 Kč.
Téměř všechny pozemky pod garážemi jsou 
ve vlastnictví majitelů garáží až na dvě výjim-
ky, proto navrhovatelé neviděli důvod k tomu 
jeden z nich neodprodat.

Prodej podvozku hasičského vozidla 
Zastupitelé jednomyslně schválili prodej 
podvozku hasičského auta TATRA 138, 
který je ve vlastnictví města“ a užívá ho JSDH 
Mníšek pod Brdy JPO III. O  jeho koupi proje-
vil zájem jediný uchazeč za nabídkovou cenu 
116 000 Kč.

Záznam z  únorového zastupitelstva můžete 
sledovat na bit.ly/YoutubeMnisek.
Příští zasedání Zastupitelstva města Mníšek 
pod Brdy by se mělo konat během jara 2025. 
O přesném termínu jeho konání budeme včas 
informovat prostřednictvím komunikačních 
kanálů města.

 Libor Kálmán 

Rozměry hřiště budou 30×50 metrů, na kte-
rých bude bude nalajnováno tenisové hřiště, 
volejbalové (nohejbalové) hřiště a  místa 
pro hraní streetbalu a malé kopané. Na celé 
hrací ploše bude položen víceúčelový trávník. 
Oplocení bude ze všech stran – na severu, jihu 
a západě vysoké 6 metrů (napnuté na původ-
ní sloupy) a na východě bude oplocení 4 met-
ry vysoké. V ploše budou pouzdra na osazení 
sloupků na tenis a na volejbal/nohejbal, na se-
verní a jižní straně budou v oplocení napevno 
umístěny branky na malou kopanou o velikos-
ti 2×3 metry, které budou také opatřeny koši 
na streetbal. Další dva streetbalové koše na 
deskách budou umístěny v jižní části víceúče-
lového hřiště (napevno v oplocení). 
Byla již uzavřena smlouvu o  dílo s  vybraným 
zhotovitelem, kterým je společnosti ENVY 
SPORT SERVIS, s. r. o. Cena díla činí 2 760 076 Kč 
bez DPH.
Zároveň radnice podala žádost o dotaci z Ná-
rodní sportovní agentury, program „Regionál-
ní sportovní infrastruktura 2020–2026“. Proza-
tím jsme ale neobdrželi rozhodnutí o přiděle-
ní dotace, ani o jejím zamítnutí.
Realizace je naplánována na květen až červe-
nec s tím, že není vyloučeno zahájení prací dříve.

Libor Kálmán (text i foto)

Výsledky únorového jednání Zastupitelstva města Mníšek pod Brdy

V  R y m a n i  v y r o s t e  n o v é  v í c e u č e l o v é  h ř i š t ě

Ve středu 12. února 2025 se ve velkém sálu Pavilonu uskutečnilo první letošní zasedání mníšeckého 
zastupitelstva. Osobně bylo přítomno 12 zastupitelů, jeden se připojil online a dva se omluvili.

Na místě současného a sporadicky využívaného fotbalového hřiště by mělo do letošního léta 
vzniknout nové víceúčelové hřiště.

Z RADNICE
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Informace k nově schváleným pravidlům pro Čistírnu odpadních vod

A k t u á l n í  i n f o r m a c e  k  P r o s t ř e d n í m u  r y b n í k u

Na zasedání zastupitelstva města ve středu 12. 
2. 2025 byla schválena pravidla a způsob, jakým 
bude v následujících letech přidělována dostup-
ná kapacita čistírny odpadních vod (ČOV) pro 
jednotlivé zájemce o  připojení na kanalizaci. 
Schválení těchto pravidel je zásadní roz-
hodnutí, které zajistí do budoucna možnost 
připojení všech stávajících nemovitostí ve 
městě a současně dovolí mírný rozvoj pro ty, 
kteří vlastní pozemky určené k zastavění. 
Tato pravidla naopak značným způsobem 
ztíží možnost výstavby předimenzovaných 
rodinných nebo bytových domů a také v příš-
tích letech neumožní rozšiřování Mníšku pod 
Brdy nad rámec již schválených zastavitelných 
ploch. Pro případné nové plochy k  zástavbě 
nebude k dispozici nejen kapacita čistírny, ale 
ani kapacita vody. 
Smyslem pravidel je regulace nadměrné vý-
stavby, přiměřeně spravedlivé rozdělení dis-
ponibilních zdrojů, zajištění dostatečných 
kapacit vody a možnost likvidace odpadních 
vod pro stávající zástavbu.
Stávající kapacita ČOV Mníšek pod Brdy, 
prověřená podrobným měřením a  studií, 
je 9 240 EO (EO = ekvivalentní obyvatel – jed-
ná se o hodnotu, jakou přibližně jedna osoba 
zatíží čistírnu odpadních vod). Podle odborné 
analýzy aktuálního stavu na ní v  současnosti 
likvidujeme odpadní vodu pro 6 611 EO. Volná 
kapacita ČOV je tedy 2 629 EO. Z ní však již 2 
097 EO bylo rozděleno těm, kteří k dnešnímu 
dni dostali souhlasy s  napojením na čistírnu 
a  mají právo se napojit. Pro nové žadatele 
zbývá kapacita o velikosti 532 EO.
Dle schváleného plánu města bude ale naše 
ČOV v následujících letech zkapacitněna pod-
le návrhu, který vyplynul z podrobné analýzy 
společnosti AQUA-CONTACT Praha v. o. s. na 

kapacitu 9 950 EO. Pro nové žadatele bude tedy 
v Mníšku pod Brdy, Rymani a ve Stříbrné Lhotě 
k dispozici kapacita o velikosti 1 242 EO. Dal-
ší zvětšování ČOV nad tento rámec nákladem 
města není v současné době, zejména z tech-
nických a finančních, důvodů možné.
Celkové odhadované náklady na zkapacit-
nění ČOV Mníšek pod Brdy takovým způso-
bem, abychom měli k dispozici dalších 1 242 
EO, bude stát přibližně 60 miliónů korun. 
Naprostá většina těchto nákladů se rozdělí 
formou uzavírání plánovacích smluv mezi 
nové žadatele o napojení na kanalizaci, a to 
přesně podle nyní schválených pravidel 
rozdělení kapacit na jednotlivé části města 
a zásad o spolupráci města s investory.

Nově schválená pravidla najdete na webo-
vých stránkách města, v sekci „Město“. Pravi-
dla počítají s kapacitou na jedno odběrné mís-
to (jeden rodinný dům) maximálně 144 m³/
rok. Při povolování v  jednotlivých lokalitách 
se bude postupovat v  souladu s  navrženými 
opatřeními na kanalizační síť dle generelu vo-
dovodů a kanalizací a pro jednotlivé lokality je 
pravidly přidělena maximální možná dostup-
ná kapacita, která z té které lokality může být 
likvidována na čistírně odpadních vod. Toto 
rozdělení dostupné kapacity je Přílohou č. 3 
pravidel – studie „Kapacita k  napojení oby-
vatel na kanalizaci a ČOV v městě Mníšek pod 
Brdy“. 

Petr Digrin, starosta

Revitalizace Prostředního rybníku se po zim-
ním přerušení stavebních prací blíží pomalu 
do finále. V následujících týdnech se, prosím, 
připravte na již dříve zmiňované kácení na 
vzdušním líci hráze a na rekonstrukci mostku 
(na fotografii). Vše proběhne v jednom termí-
nu, abychom nemuseli dopravní opatření na 
hrázi dělat dvakrát. 
Pak nás budou čekat poslední stavební úpravy 
a návštěva z Ministerstva životního prostředí, 
respektive ze Státního fondu životního pro-
středí ČR (SFŽP). Město totiž získalo dotaci 
v  rámci Národního plánu obnovy ve výši 
10,943 milionu korun! Se zástupci SFŽP pak 
bude provedena kontrola díla, včetně návrhu 
osazení vhodnou vegetací a volby rybí obsád-
ky. 
Připomínám, že rybník není určen pro inten-
zivní chov ryb, ale pouze pro rekreační ryba-
ření a bude v našem městě krásným odpočin-
kovým místem.

Hana Kotoučová, místostarostka

Ilustrační foto
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Silnice bude mít šířku 6 metrů. Upravený 
chodník bude široký 1,5 metru. 
Dále dojde k přemístění zálivu pro autobuso-
vou zastávku po pravé straně (pohledem od 
Esmarinu) a k prodloužení stávajícího zálivu 
autobusové zastávky na levé straně. 
Jeden přechod pro chodce bude přemístěn, 
další přechod vzniká u vstupu do do sportov-
ního areálu Esmarin v blízkosti nového auto-
busového zálivu.

Projekt také řeší vybudování 57 parkovacích 
míst po obou stranách Lhotecké ulice:

•   29 podélných parkovacích míst vznikne 
po pravé straně (pohledem od Esmarinu)

•   11 kolmých a 5 podélných parkovacích 
míst bude po levé straně

•   Dalších 12 nových parkovacích stání mezi 
bytovými domy od č. p. 506 až po 514 bylo 
vybudováno již v listopadu minulého roku.

Zhotovitelem je společnost ZNAKON, a. s. za 
cenu ve výši 6 886 305 Kč bez DPH.
Práce by měly být dokončeny do 30. června 
2025.

Dopravní omezení
Během stavebních prací, naplánovaných v ter-
mínu od 1. 4. do 30. 6., by měla být Lhotecká 
ulice v tomto úseku pro dopravu uzavřena. 
Podle ústní dohody se zhotovitelem se bude 

silnice zavírat/otevírat podle potřeby: omeze-
ní budou trvat zhruba dva měsíce a jenom tři 
týdny bude úplná uzavírka.
Informace týkající se aktuálních dopravních 
omezení a objížděk budeme včas zveřejňovat 
prostřednictvím komunikačních kanálů města.

Libor Kálmán (text i foto)

↓ Koordinační situační výkres  
plánované rekonstrukce Lhotecké ulice

Stavba řeší nakládání s  dešťovými vodami 
v areálu školy, který tvoří několik budov. Deš-
ťová voda, stékající z jejich střech, bude nově 
zachytávána do šesti podzemních nádrží.

Nádrže budou plastové, kapslovitého tvaru 
se ztužujícím žebrováním a  s  revizním kr-
čkem. 
Revizní krček obsahuje vylisovaný otvor pro 
připojení kanalizačního potrubí a další otvo-
ry pro připojení dalších instalací (elektro ka-
bel a vodovodní hadice).
Nádrže jsou samonosné a budou ukládány do 
připravené jámy s  rovným dnem. K  zasypání 
nádrže poslouží prosátý výkopek. Maximální 
výška zásypu nádrže nad jejím stropem bude 
1,5 metru. 
Podzemní nádrže budou vybaveny bezpeč-
nostním přepadem, který bude sveden do 
veřejného kanalizačního řádu.

Stavba retenčních nádrží musí být dokonče-
na nejpozději do 15. června 2025.

Retenční nádrže jsou řešením nejen pro 
zadržení přívalových srážek, ale také zdro-
jem pro závlahu zeleně.

Zhotovitelem je společnost Staler spol. s r. o. 
Cena díla činí 4 276 672 Kč bez DPH. 
Akce je v plné výši financována z prostřed-
ků Státního fondu životního prostředí ČR 
v rámci Národního plánu obnovy.

Libor Kálmán 
(text i foto)

Jedná se o  části ulice Dobříšská a  Kytínská. 
V  přiložené mapce jsou předmětné úseky 
označeny červenou barvou. Výměna vodo-
vodu bude realizována v  předstihu před 
rekonstrukcí ulice Dobříšská a  Kytínská, 
kterou správce komunikace, Krajská sprá-
va a údržba silnic p. o., plánuje uskutečnit 
v roce 2025. 
Předpokládáme, že práce budou probíhat za 
částečné uzavírky obou komunikací. Výměna 
vodovodu v části ulice Kytínská bude časově 
navazovat na výměnu v ulici Dobříšská:

•   Dobříšská ulice bude pro částečnou uzavír-
ku rozdělena na tři úseky po zhruba 70 me-
trech – potrvá to odhadem jeden měsíc. 

•   Kytínská ulice bude pro částečnou uzavírku 
rozdělena na dva úseky – důvodem rozdě-
lení je zachování průjezdu v místě překopu 
komunikace. 

O dopravních opatřeních budeme včas infor-
movat na komunikačních kanálech města. 

Libor Kálmán

V dubnu začne rekonstrukce poslední části Lhotecké ulice

V areálu základní školy vzniká šest retenčních nádrží

Dobříšskou a Kytínskou ulici čeká výměna vodovodu

Jedná se o úsek od Esmarinu až po křižovatku se Skaleckou ulicí. Dojde k rekonstrukci povrchu silnice, 
chodníku, veřejného osvětlení a parkovacích míst.

V polovině měsíce února byla v prostoru ZŠ Komenského 420 zahájena výstavba podzemních retenčních 
nádrží na srážkovou vodu.

Během měsíce dubna plánuje radnice zahájit práce na výměně vodovodního řadu, který je v havarijním stavu.

Jedna z podzemních nádrží  
bude umístěna pod spojovacím krčkem
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Od května minulého roku se pravidelně každý 3. čtvrtek v měsíci ko-
nají Setkání se starostou a radními. 
Místa setkání jsou záměrně volena mimo budovu radnice v některém 
z gastropodniků na území města. Neformální prostředí působí na ta-
zatele příjemnějším dojmem a  může je zbavit i  případného ostychu. 
Setkání probíhala z počátku na venkovních zahrádkách podniků Víno-
-Dobroty (na fotografii), Restaurace U Benáků a Pivnice Podloubí. S na-
stupujícím chladnějším počasím jsme se od podzimu přesunuli do in-
teriérů provozoven: do Cukrárny Pěší zóna, kavárny a bistra Tady & Teď, 
Restaurace Marjána, Penzionu U Kašných a Restaurace Sokolovna. 
Termín a místo setkání je pokaždé oznámeno dostatečně předem, aby 
si mohli zájemci udělat čas a připravit otázky. Během osmi uskutečně-
ných setkání jim členové rady města odpovídali na dotazy a zapsali 
si i připomínky, které následně v rámci svých agend řeší. Stížností 
a podnětů přichází celá řada. 
Na základě podnětů vzešlých od občanů se podařilo zrealizovat nebo 
nastartovat celou řadu užitečných projektů a  novinek. V  těchto týd-
nech jsou měněny přístřešky na čtyřech autobusových zastávkách, 
před zahájením je stavba multifunkčního hřiště v Rymani. Během jara 
dojde k opravě povrchu komunikace v Luční ulici. Další žádosti smě-
řovaly na rozšíření městského mobiliáře. Byly instalovány koše na psí 
exkrementy v ulici Nová a přibydou i ve Stříbrné Lhotě, u rymaňského 
fotbalového hřiště a  na rohu ulice K  Remízku. Na jaře se počítá také 
s umístěním laviček do ulice V Lipkách a cestou k bytovkám na Staré 
i  Nové sídliště. Další odpadkový koš půjde do Dolíků. Po stížnostech 
kolemjdoucích se aktualizoval Tržní řád a stanovila jasná pravidla pro 
stánkový prodej a tím se podařilo „zkulturnit” nabídku sortimentu na 
Pěší zóně na náměstí. Díky nápadu jedné maminky se objednává vlá-
ček vozící návštěvníky Skalecké pouti k atrakcím. Realizovat se podařila 
i celá řada dalších, drobnějších věcí.

Podněty přicházející od občanů jsou pro radnici velmi důležité. 
Každý z vás vnímá situaci v rámci města jinak a nakonec může být uži-
tečná i zdánlivě banální věc. 
Společná posezení s vedením města se osvědčila a osobní komunikace 
s občany v neformálním prostředí bude pokračovat i do budoucna.
Příští setkání se uskuteční ve čtvrtek 20. března v  Restauraci  
Na náměstí ve Stříbrné Lhotě. 

Libor Kálmán (text i foto)

Naše město se spolu s Kytínem, Čisovicemi a Líšnicí, zapojilo do dvou-
leté studie celého povodí Bojovského potoka (57 km²), kterou zpraco-
vávají odborníci z renomovaných institucí pod křídly zapsaného spol-
ku Krajinohled.
Cílem studie je v 1. fázi popsat území, jeho schopnosti zadržovat vodu 
a  promítnout je do hydrologického modelu. Vznikne detailní popis 
hydrologické bilance v celém povodí potoka, který nám umožní 
modelovat různé srážkové situace a  posoudit efekt případných 
opatření v krajině. Tato unikátní data, modelovaná Českým hydrolo-
gickým ústavem, nám pomohou určit, kde je v krajině třeba dělat zá-
sahy a  jakého rozsahu. Na základě výstupů modelu budou navržena 
nejefektivnější opatření, jednotlivé úpravy v krajině, které by nám při-
nesly maximální efekt na zadržení vody a zároveň ochrany zastavěné 
části obce před srážkovými vodami za co nejmenší náklady.

Ve středu 19. března proběhne v Pavilonu od 18:00 veřejné setká-
ní s občany, kde pamětníci zavzpomínají na dřívější podobu krajiny 
a přinesou cenné informace o tom, co kde bylo a už není, a co k za-
držování vody pomáhalo.

Více se dané problematice věnuje článek, který vyšel v  prosincovém 
Zpravodaji (na straně 9). 
V online podobě ho najdete na webových stránkách: bit.ly/41flGwG .

Libor Kálmán

Na Setkání se starostou a radními se vyplatí chodit

Veřejné setkání pomůže k zadržování 
vody v krajině
Hospodaření s  vodou je ekologickou nutností. 
V  našem zájmu je upřednostnit vsakování 
dešťové vody před jejím odtokem z krajiny. Voda 
v krajině významně přispívá ke stabilitě klimatu 
a podporuje vegetaci.

Z RADNICE



Petr Digrin
STAROSTOVÉ  
A NEZÁVISLÍ

Nová prodejna LIDL, kterou 
společnost začala pomalu 
budovat naproti areálu bý-
valých Kovohutí v  Mníšku 
pod Brdy, v prvé řadě rozší-
ří dnes již celkem bohatou 

nabídku potravin a  základního průmyslového zboží 
v našem městě. Za posledních patnáct let zde výrazně 
rozšířil svoji nabídku Albert na náměstí, poté se přida-
lo Penny, Billa a nakonec vzniklo malé obchodní cent-
rum s prodejnami Tetou a Pepco. Nechci zapomenout 
ani na další prodejny v Edenu nebo na Starém sídlišti, 
papírnictví, lékárny, obchod průmyslovým zbožím 
a  další, kterých za ta léta vznikla celá řada. Mnohé 
z nich fungují dodnes a skvěle.  
Dle mého názoru však prodejna LIDLu není primárně 
určena pro obyvatele Mníšku pod Brdy, ale především 
obyvatelům širšího okolí našeho města. Domnívám 
se, že tuto prodejnu budou využívat zejména naku-
pující z Čisovic, Zahořan, Nové Vsi pod Pleší, Bojano-
vic, Bratřínova, Hraštic, Lečice a možná Nového Knína. 
Využijí ji ti, kteří v  Mníšku přestupují a  dopravují se 
do Prahy alespoň částečně autem. Pro nás, pro mní-
šecké, bude LIDL pozitivním v tom ohledu, že rozšíří 
nabídku, možná vyvolá mírný tlak na cenu a jak dou-
fám, alespoň částečně odlehčí dopravnímu uzlu před 
Billou a Penny. Je možné, že část dopravy z Prahy i do 
Prahy se přesune na nové parkoviště před LIDL. A to 
by byl jistě pozitivní přínos pro naše město.

Hana Kotoučová
Sdružení nestraníků

Myslím, že naše město je 
různými obchody velmi 
dobře vybaveno. Navíc 
v  dnešní době není pro-
blém využít i služeb Rohlí-
ku nebo Košíku, který vám 
těžký nákup doveze až ke 

dveřím, pokud budu uvažovat každodenní sorti-
ment. Ačkoliv já osobně si vystačím s prodejnami, 
které tu máme, každý další konkurenční obchod 
může příznivě ovlivnit sortiment a  ceny ve stáva-

jících zařízeních. Nedokážu úplně odhadnout, jak 
moc bude prodejna LIDL našimi občany využívána, 
ale věřím, že řadě obyvatel bude skutečným příno-
sem. LIDL má také svůj e-shop, takže vracení objed-
naného zboží bude jednodušší a  některé kousky 
si budeme moci prohlédnout či vyzkoušet přímo 
v prodejně. Vhodná je také poloha, která nám může 
dopravně odlehčit, protože návštěvníci LIDLu ne-
budou muset do města zajíždět.

Michal Kroutil
Společně pro Mníšek  
– koalice Zelených,  
Pirátů a nezávislých

O prodejně Lidl se u nás ve 
městě mluví již několik let, 
výsledek neumím odhad-
nout, žádné bližší infor-
mace se ke mně nedostá-

vají, v jakém stavu je plánovaná stavba tedy nevím. 
Obecně se dá říci, že každá konkurence zde již zave-
deným řetězcům je dobrá. Nejbližší Lidl máme na 
Dobříši a  ten je velice navštěvovaný, počítám tedy, 
že u nás v Mníšku by to bylo podobné, my máme do-
konce lepší a kratší napojení na dálnici D4, což pro 
projíždějící z jihu do Prahy může být výhoda. Je třeba 
ale počítat s tím, že po vybudování prodejny se veli-
ce zvýší provoz na ulici Pražská, a tím pádem tomu 
přizpůsobit širší okolí.

Marek Inderka
Mníšek  
– město pro rodinu

Prodejna Lidl určitě bude 
přínosem, a  to nejen pro 
stálé obyvatele Mníšku, 
ale také pro obyvatele 
„příležitostné“ – chataře 
a  chalupáře. Její umístění 

blízko sjezdu z  dálnice nabídne možnost rychlého 
nákupu bez zbytečného zajíždění do města a hledá-
ní možného zaparkování (zvláště v pátek a v neděli 
odpoledne a  večer). Rozšíření možnosti nakupovat 
už ve čtvrtém řetězci určitě vítám i proto, že Lidl patří 
k těm oblíbeným i díky docela široké nabídce větši-
nou kvalitních potravin a doplňkového zboží.

Michal Trkan
SPOLU

Na položenou otázku lze 
odpovědět, že prodejna 
Lidl bude pro občany Mníš-
ku pod Brdy nepochybně 
přínosem, jako každá zdra-
vá konkurence a  rozšíření 
nabídky zboží. V souvislosti 

se stavbou prodejny Lidl je na stejném místě ve hře 
také provozovna občerstvení McDonald's, která urči-
tě dost lidí také potěší. I přes veškerá pozitiva záměru 
prodejny Lidl, který nemá smysl dále rozebírat, pova-
žuji za zásadnější aktuální rozhodnutí zastupitelstva 
města týkající se zkapacitnění čistírny odpadních 
vod (ČOV), která bude mít nepochybně dlouhodobě 
vyšší význam pro obyvatele, než jsou obě zmíněné 
prodejny dohromady. Jedná se o zásadní dokument, 
který garantuje budoucí navýšení kapacity ČOV na 
cca 9 950 ekvivalentních obyvatel a  umožní získat 
navíc potřebnou kapacitu tak, aby mohl být zajiš-
těn umírněný a rozumný rozvoj města. V souvislosti 
se záměrem zvýšení kapacity ČOV byly na základě 
předložených materiálů ze strany provozovatele 
vodovodní a kanalizační sítě (spol. 1. SČV, a. .) přijaty 
zastupitelstvem doprovodné materiály, které dopře-
du a transparentně stanoví vyčleněné dostupné ka-
pacity pro jednotlivé lokality ve městě, tj. nově bude 
zpřesněno, jaké druhy zástavby jsou realizovatelné 
nejen z pohledu územního plánu (jehož kritéria byla 
v  praxi překračována), ale také z  pohledu kapacit 
vodovodní a kanalizační sítě. V budoucnu by se tak 
mělo dostat rovnoměrně a podle stejného klíče na 
všechny dotčené vlastníky z dané lokality a nemělo 
by docházet k  neúměrnému odčerpávání vyčleně-
ných kapacit na úkor jiných vlastníků. Ke schválené-
mu návrhu zkapacitnění ČOV lze dodat, že přijatá va-
rianta je pro město jednak finančně únosná, jednak 
nedojde k neúměrnému zatížení daňových poplat-
níků v  Mníšku pod Brdy. V  této souvislosti je třeba 
zdůraznit, že budoucí rozvoj Mníšku pod Brdy musí 
být v souladu se zájmy jeho občanů, musí být racio-
nální, přirozený a nikoliv překotný. Zastupitelstvem 
schválený záměr zkapacitnění ČOV jde nepochybně 
v tomto ohledu správným směrem.

Ostatní zastupitelé svůj příspěvek neposlali.

NÁZORY ZASTUPITELŮ
V březnovém čísle Zpravodaje přinášíme Názory zastupitelů, kterým redakce doporučila následující otázku:

DOMNÍVÁTE SE, ŽE NOVÁ PRODEJNA LIDL BUDE PRO OBYVATELE MNÍŠKU PŘÍNOSEM?
Otázka je pouze doporučená, zastupitel může pro svůj příspěvek zvolit jiné téma.

Veřejné setkání pomůže k zadržování 
vody v krajině

Zveme vás na pravidelná
 

SETKÁNÍ 
SE STAROSTOU A RADNÍMI
Ve čtvrtek 20. března ve Stříbrné Lhotě 
v Restauraci Na náměstí od 17:00 do 19:00.
Můžete za námi přijít s podněty, připomínkami i stížnostmi.  
Rádi vás uvidíme a pohovoříme o tom, co vás trápí.

Setkání se konají zpravidla každý měsíc na různých místech ve městě.

7

Z RADNICE



Na Skalce se v pondělí 10. 2. 2025 uskutečnila 
tisková konference Zdravotnické záchranné 
služby Středočeského kraje, na níž byl před-
staven projekt tzv. first responderů. Jejich 
řady byly slavnostně rozšířeny i  o  policisty, 
kteří budou v  době svého volna připraveni 
poskytnout první pomoc ještě před příjezdem 
záchranky. Na místo, kde doslova rozhodují 
vteřiny, je navede speciální mobilní aplikace. 
Sál v klášteře byl důstojným místem pro koná-
ní tak vzácné události. Účastníci tiskové konfe-
rence byli z krásného prostředí Skalky nadšení. 
Dovolil bych si na tomto místě srdečně po-
děkovat malířce Věře Mačkové, která byla tak 
ochotná a zapůjčila nám své obrazy, aby pro-
story uvnitř kláštera nezely prázdnotou. První 
výstava výtvarného umění se totiž otevře až 
v dubnu. Paní Mačkové jsem se dokonce do-
volal do vzdáleného Egypta, kde byla na dovo-
lené. Obratem zavolala své dceři, která obrazy 
na Skalku dovezla a ochotně mi pomohla s in-
stalací obrazů. Na výstavu děl paní Mačkové 
na Skalce se můžete těšit už letos v červnu. 

Luboš Kožíšek

Poděkování 

Obrazy paní Mačkové

Nová venkovní učebna polytechniky v Mníšku pod Brdy díky dotaci MMR
S radostí oznamujeme, že v  našem městě 
vyroste nová venkovní učebna polytechni-
ky, která obohatí vzdělávací možnosti našich 
dětí. Tento projekt s  názvem „Vzdělávání 
zábavou – Speciální venkovní učebna po-
lytechniky“ získal finanční podporu z Minis-
terstva pro místní rozvoj v rámci programu 
Integrovaný regionální operační program 
(Priorita: Komunitně vedený místní rozvoj), 
a to prostřednictvím MAS Hřebeny z. s. 
Cílem tohoto projektu je zkvalitnění vzdě-
lávací infrastruktury v  oblasti základního 
vzdělávání a  zvýšení její dostupnosti. Re-
alizací projektu získají žáci návyky potřebné 
pro uplatnění na trhu práce. Projekt přispěje 
k podpoře kreativity žáků, podpoří schopnos-
ti dokončovat aktivity a schopnosti objevovat 
nová řešení a  zároveň bude motivovat žáky 
k  samostatné práci a  hledání nových řešení. 
Zázemí umožní realizovat žákovské projekty 
a  škola bude sloužit jako inkubátor žákov-
ských nápadů. 
Učebna bude umístěna v areálu školního hři-
ště ZŠ Komenského 420 a  poskytne dětem 
moderní prostor pro výuku polytechnických 

předmětů v přirozeném venkovním prostředí.
Dokončení venkovní učebny je naplánováno 
na léto 2025, a my pevně věříme, že se stane 
inspirativním místem pro vzdělávání i kreativ-
ní projekty našich žáků. Děkujeme Minister-

stvu pro místní rozvoj za podporu a těšíme se 
na realizaci tohoto přínosného projektu!

Daniela Páterová, 
místostarostka

Ilustrační foto

Podatelna městského úřadu přijímá i platební karty
Novinka z městského úřadu:  

od nového roku přijímá platební karty také  
Podatelna i přepážka CzechPOINT. 

Pouze v hotovosti se hradí už jenom  
certifikáty pro elektronický podpis.
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V předchozích čtyřech letech se osvědčil model individuálního úkli-
du po rodinných skupinkách či jednotlivcích, do kterých se během 
obou víkendů (2021, 2022, 2023 a 2024) zapojily odhadem desítky dob-
rovolníků a odvedly obrovský kus práce!
K distribuci pytlů opět využijeme osvědčené pytlomaty, což je místo, 
kde si mohou dobrovolníci individuálně odebrat pytle na sběr. Dobro-
volnická úklidová akce se uskuteční od soboty 29. března do ne-
děle 30. března 2025. Město zajistí pytle a jejich následný svoz, který 
proběhne během dalších dnů.

Seznam 28 pytlomatů, které rozmístíme již během pátku:

Mníšek pod Brdy:
• na značce u Pekárny v Předzámčí 
• na zábradlí u hřiště na Pivovárce
• na značce v ulici V Lipkách u MKS 
• Na Kvíkalce – zastávka autobusu 
• na konci ulice V Lipkách na ceduli „Barokní areál Skalka“
• na zábradlí na parkovišti pod Skalkou před závorou
• ulice Řevnická – roh Zahradní ulice
• na rohu u Esmarinu 
• na lampě u podchodu směr Kovohutě
• za prodejnou Billa na lampě
• na ceduli označující parkoviště před Penny Marketem
• v blízkosti autobusové zastávky „Kovohutě“ 
• Hladový vrch – sloup el. napětí u kontejnerů

• Dolíky – zastávka autobusu 
• u nádraží – reklamní cedule 
• Eden – „náměstíčko“
• autobusová zastávka „Nad Špejcharem“ – směr centrum
• ulice Dobříšská – zábradlí u točny autobusů 
• na Madlenkách na lampě u nové autobusové zastávky 
• v Kytínské ulici na sloupu el. vedení u kontejnerů na bioodpad
•  na lampě v lokalitě Za Rybníky (nová zástavba) nad „bytovkou“  

u bývalého statku 
• parkoviště Skalka – hřeben 

Rymaně:
• v dolní Rymani na lavičce pod lípou
• na značce u kapličky
• na plotě u bývalého Penzionu u Kožíšků

Stříbrná Lhota:
• u statku – zastávka autobusu
• u Křížku – zastávka autobusu
• při výjezdu z obce směrem osada „Na rovinách“ – na značce u studánky

Chci se zapojit do úklidu, jak mám postupovat?
Vyberte si z výše uvedených lokalit jednu, která vám nejlépe vyhovuje. 
Na místě najdete pytlomat, ze kterého si vezmete pevný pytel na odpad-
ky. Po naplnění odneste pytel na dobře viditelné místo např. u odpad-
kového koše nebo u křižovatky, vyfoťte místo s pytlem a fotku i s nahlá-
šením jeho polohy, kde jste ho nechali (např. u hřbitova, u garáží v Řev-
nické, v Rymani u penzionu), pošlete na e-mail zpravodaj@mnisek.cz.
Pracovníci BOS s. r. o., kteří budou plné pytle svážet, poznají, kde si je 
můžou během následujících dní vyzvednout. Usnadníte jim tak jejich 
práci při svozu pytlů. Děkujeme.

Na koho se můžu obrátit v případě dotazů?
V případě jakýchkoli dotazů kontaktujte místostarostku Hanu Kotoučo-
vou na e-mail: hana.kotoucova@mnisek.cz, tel.: 732 931 219, nebo Ju-
ditu Kuntovou na e-mail: judita.kuntova@mnisek.cz, tel.: 734 500 444.

← Do úklidu se zapojují i děti  Libor Kálmán (text i foto)

Poslední březnový víkend uklízíme Mníšek, přidejte se k nám

V minulém roce město spustilo ve vybraných lokalitách systém svozu 
odpadu door-to-door, čímž umožnilo občanům svoz tříděného odpa-
du přímo od dveří.
Tím bylo možné i odstranit některá hnízda tříděného odpadu, která le-
žela na rušných komunikacích a stávala se vhodným místem pro vznik 
černých skládek. Vzhledem k tomu, že ohlasy občanů jsou kladné a spo-
lečnost BOS s. r. o. efektivně plánuje systém svozu, od února letošního 
roku byl systém D2D spuštěn i pro větší část Stříbrné Lhoty.
Od 1. března 2025 budeme rozšiřovat systém D2D také do Rymaně, 
Kamenného a na Hladový vrch.
Již nyní mohou zájemci o D2D zažádat na městském úřadu o nádoby 
dle svého uvážení (multikomodita, papír či bio) a  podepsat smlouvu 
o výpůjčce. 
Jakmile bude v oblasti se zaváděným systémem D2D odebráno alespoň 
poloviční množství nádob vzhledem k existujícím registrovaným stanovi-
štím svozu, bude možné zrušit některá další hnízda a systém opět rozšířit 
všude tam, kde o něj bude zájem a kde je zároveň možné nádoby umístit.
Více informací najdete na www.zpravyzmnisku.cz.

Hana Kotoučová, místostarostka

D2D systém třídění odpadu se rozšiřuje do Rymaně

Na sobotu 29. března letos připadá celorepubliková dobrovolnická akce UKLIĎME ČESKO, ke které se 
již tradičně připojuje i Mníšek pod Brdy. Dva víkendové dny budeme věnovat úklidu města, do kterého 
se může zapojit také veřejnost.
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Mníšecký facebookový profil získal třetí místo v soutěži 
Zlatý lajk 2024

Třetí příčku jsme obsadili v  konkurenci dal-
ších 20 radničních účtů.
Hlavními kritérii byla kvalita obsahu, schop-
nost rychle a  vstřícně odpovídat na dotazy, 
schopnost publikovat čtivé a informačně hod-
notné příspěvky, kvalita videí, specializova-
ných formátů jako Reels či Stories a dle vzhle-
du statických prvků, jako je profilový obrázek 
či cover.
V hodnocení jsme získali 38 bodů ze 40 mož-
ných.

Bodové hodnocení:
 

Slovní hodnocení (výběr):

–  Kvalita obsahu je velmi nadprůměrná, ko-
munikace vstřícná a aktivní, což je pro oby-
vatele velký benefit.

–  Kvalita příspěvků je skvělá, a  to jak zpra-
cováním, tak zaměřením obsahu. Nechybí 
veškeré důležité praktické informace, ale 
i zábavné či odlehčené příspěvky (fotografie 
z  akcí a  podobně), důležitá rychlá upozor-
nění, avíza plánovaných událostí či důležitá 
rozhodnutí, která úřad učinil.

–  Celkově působí publikované příspěvky 
velmi dobře zpracované – vybírány jsou 
vhodné fotografie, text je výstižný, čtivý 
a  “neúřední”, dokonce i  pro tuto sociální 
síť vhodně doplňován emotikony či pro-
linky.

–  Frekvence publikování obsahu je dostatečná 
a mírně nadprůměrná oproti jiným úřadům, 
což je skvělé – zároveň ale stránka nepub-
likuje zbytečně příliš často, takže si udržuje 
dobrý rank a nezapadne žádná důležitá in-
formace.

–  Informační hodnota příspěvků je vysoká – 
nejsou publikovány pouze líbivé fotografie 
či zábavní obsah, ale i praktické informace, 
rady či důležitá upozornění, a to včas a sro-
zumitelně.

ZLATÝ LAJK je soutěž, zaměřující se na 
kvalitu obecních a  městských sociálních 
sítí, kterou každoročně pořádá nezávislý 
spolek Kvalikom, z. s. (od roku 2020). Jejím 
cílem je odměnit ty, kteří ke komunikaci na 
sociálních sítích přistupují poctivě, inova-
tivně a moderně.

Libor Kálmán

Oficiální facebookový profil města Mníšek pod Brdy získal 3. místo v krajském kole soutěže ZLATÝ 
LAJK 2024, v kategorii municipalit od 2 do 10 tisíc obyvatel.

Posty Funkcionality

Frekvence

Stories

Statické prvky

Informační 
hodnota

Interakce

Fotografie

Video

Grafika

Informace z městského úřadu přináší také mobilní aplikace
Až do předloňského roku využívalo město pro 
informování svých obyvatel aplikaci Munipo-
lis/Mobilní Rozhlas, ale od ledna 2024 přešlo 
na modernější a  uživatelsky příjemnější 
aplikaci AppSisto.

Pro vás, kteří jste se již v  minulosti re-
gistrovali v  aplikaci Munipolis/Mobilní 
Rozhlas, se nic nemění. Vaše kontakty 
jsou převedeny do nové aplikace AppSisto.

Rozeslání smsek a  e-mailů, ve kterých 
jsme vás informovali o  plánovaných do-
pravních uzavírkách, výpadcích vody či 
elektřiny nebo o termínech konání kultur-
ních akcí, zůstává zachováno.

Do vašich chytrých mobilů si můžete stáhnout 
zdarma a  bez registrace mobilní aplikaci 
AppSisto. Stažení aplikace můžete provést  
na Google Play nebo App Store.

Díky aplikaci AppSisto budete mít informace 
z městského úřadu přehledně na jednom místě!

Libor Kálmán

  denně aktuální informace  
o dění v Mníšku

www.zpravyzmnisku.cz
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Dne 3. ledna vyjela hlídka k  dopravní nehodě 
bez zranění.

Během ledna řešili strážníci několikrát řidiče, kte-
ří se pokusili vyjet i přes zákaz na zasněženou 
Skalku. Nikomu se to ovšem po namrzlé silnici 
nepodařilo (na fotografii), a tak se obrátili na hlíd-
ku městské policie a hasiče s prosbou o pomoc. 

Městská policie pravidelně provádí kontroly 
chatových oblastí, zejména během sezóny, kdy 
je vyšší riziko vloupání a  jiných trestných činů. 
Tyto pravidelné kontroly mají za cíl zajistit bez-
pečnost rekreačních objektů a  poskytnout 
majitelům klidné a bezpečné prostředí. 

Monitorování a preventivní opatření:
Strážníci a policisté při kontrolách monitorují 
stav chat, zahradních domků a  jejich zabez-
pečení, včetně oplocení. Dbají na to, aby byly 
všechny objekty správně zajištěny a aby neby-
ly vystaveny riziku vloupání. Součástí těchto 
kontrol je také poskytování preventivních rad 
majitelům, jak lépe zabezpečit své nemovitos-
ti. Technologická podpora Moderní technolo-
gie hraje důležitou roli při zabezpečení chato-
vých oblastí. Strážníci doporučují využívání 
elektronických bezpečnostních systémů, 
jako jsou kamery, fotopasti a  alarmy. Tato 
zařízení mohou výrazně přispět k odhalování 
a prevenci trestné činnosti. Díky těmto preven-

tivním opatřením a pravidelným kontrolám se 
daří snižovat počet vloupání a trestných činů 
v  chatových oblastech. Obyvatelé se mohou 
cítit bezpečněji a užívat si své rekreační objek-
ty s vědomím, že jsou pod ochranou. 

Strážníci řešili v lednu nespočet dopravních ne-
hod. Několik nehod bylo bohužel i se zraněním. 

Hlídka vyjela na telefonické oznámení o tom, že 
se na D4 směr Praha pohybuje pěšky zmate-
ný muž. Několik minut po strážnících dorazilo na 
místo i dálniční oddělení Policie ČR. Muž se po 
D4 vydal do obce Černolice, přičemž argumen-
toval tím, že je to touto cestou kratší. 

Dne 18. ledna přijala hlídka oznámení o  požá-
ru v  Kovohutích. Strážníci městské policie se na 
místo dostavili jako první a začali proto navigovat 
přijíždějící vozidla Hasičského záchranného sboru. 

V lednu zasahovali strážníci u potyčky v Kytíně, kte-
rá bohužel skončila krvavým zraněním několika 
osob. Na místo se dostavila také Policie ČR a zdra-
votníci. Událost si následně převzali policisté. 

V neděli 26. ledna vyjela hlídka do Malé Hraštice 
k asistenci hasičům. Došlo zde k požáru zahrad-
ního domku.

Eliška Lodrová, strážmistr (text)
strážníci městské policie (foto)

Do toho všeho jsme na začátku ledna absol-
vovali inspekci Ministerstva práce a sociálních 
věcí. Byly to pro nás tři velmi intenzivní dny 
a poté tři týdny čekání na protokol. Ale čekání 
se vyplatilo a my jsme moc rádi, že jsme bez 

jednoho bodu měli plný počet bodů hodno-
cených témat. Inspekční tým vedl rozhovory 
s  náhodně vybranými uživateli, ale i  se za-
městnanci Domova. Asi největší blok kontroly 
proběhl se mnou a  sociálními pracovnicemi. 
Pro mnohé z nás byla inspekce MPSV premi-
érou a já jsem velmi ráda, že je vidět, že smě-
řování Domova je na správné cestě. Určitě je 
stále co zlepšovat a  toto je pro nás největší 
motivace. Chtěla bych touto cestou podě-
kovat všem zaměstnancům za jejich práci, 
protože výsledek inspekce je výsledkem 
týmové práce nás všech.
Ale inspekcí se u  nás život určitě nezastavil. 
Probíhaly pravidelně canisterapie a  felinote-
rapie (na fotografii). Naši uživatelé opět tvořili 
s dětmi z MŠ Včelka v rámci mezigeneračního 
setkávání. Dan Stauch nám vyprávěl o včelách 
v  zajímavé přednášce „Kdyby včely nebyly“. 
Také proběhla pravidelná schůze s  uživateli, 
kde jsme hodnotili loňský rok a říkali plány na 
rok letošní. Ten samý den v podvečer proběh-
lo již podruhé setkání s rodinnými příslušníky, 
se kterými jsme probrali ta samá témata, zod-
pověděli jsme i jejich dotazy. Měli jsme velkou 

radost, že nám rodinní příslušníci děkovali za 
péči, to se tak často nevidí. Lidé vidí spíše to 
špatné. A na závěr si mohli promluvit s jednot-
livými vedoucími úseků. Také nás potěšilo, že 
rodiny dění v Domově zajímá a přišlo opravdu 
hodně rodinných příslušníků. Dalšími akcemi, 
které již v  únoru proběhly byla cestopisná 
přednáška z  cyklu „Cestujeme s  Jakubem“ 
tentokrát jsme zavítali na Madeiru a  posled-
ní akcí, která u nás proběhla, byl Masopustní 
koncert spolku Rorejs.
Na závěr mi dovolte poděkovat vedení města, 
které i na letošní rok naplánovalo řadu rekon-
strukcí našich prostor, které povedou ke zkva-
litnění našich služeb, ale také většímu pohodlí 
pro naše uživatele. Děkuji také pracovníkům 
Odboru správy majetku a investic, kteří s námi 
řeší mnohdy nelehké opravy a havárie. 
I když Zpravodaj vychází na konci února, tak 
mi dovolte Vám popřát vše dobré v roce 2025 
a hlavně pevné zdraví, protože my u nás v Do-
mově vidíme, jak je důležité.

Tereza Středová, 
ředitelka Domova pro seniory Pod Skalkou

Městská policie Mníšek pod Brdy – události v lednu 2025

Z a č á t e k  r o k u  b y l  v  D o m o v ě  h e k t i c k ý

Během prvního měsíce letošního roku jsme řešili řadu událostí. Pro přehled uvádíme nejzajímavější z nich.

Život nám často nadělí překvapení a výzvy. Nejen, že v lednu probíhalo dobudování EPS (elektrická 
požární signalizace), řešili jsme havárii s odpadem, což vedlo k předělání celé koupelny u uživatelů, 
ale také probíhalo malování několika částí Domova.
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Nejprve jsme zajeli do města Nižbor, kde jsme navštívili proslulou 
sklárnu Rückl, která tu funguje již 121 let! Čekala nás velmi zajímavá 
komentovaná prohlídka provozu, kde se rodí tradičně ručně brou-
šený český křišťál. Prošli jsme několika pracovišti, kde bylo vidět, že 
zaměstnanci jsou už na návštěvníky zvyklí a nerušeně se věnovali své 
práci. Začali jsme v huti u pece, kde pracovali mistři skláři jen v trič-
kách a  krátkých kalhotách. Oproti mrazivému počasí venku, odkud 
jsme přišli, tu panovala teplota o zhruba 30 stupňů vyšší. Skláři pár 
metrů před námi tvarovali a foukali rozžhavenou sklovinu. Zašli jsme 
i do brusírny, kde jsme obdivovali přesnost mistrů brusičů. Byli jsme 
svědky jejich náročné práce: v polo zdvižených rukách brousili výro-
bek, a přitom jim až na zápěstí neustále stékala studená voda ochla-
zující sklo i brusný kotouč. Po absolvování prohlídky jsme si mohli 
v podnikové prodejně zakoupit jejich výrobky za zvýhodněné ceny.
Po výborném obědě jsme přejeli do Berouna, kde jsme zašli na Hu-
sovo náměstí se začínajícími vánočními trhy. Prohlídku zboží v  dře-
věných stáncích jsme si užívali, ale o doprovodný hudební program 
na pódiu jsme přišli, protože bývá až o víkendu. Překvapil nás kolo-
toč, který byl už v časně odpoledních hodinách obsypaný dětmi. Při 
ochutnávání svařáku a trdelníku jsme se pomalu dostávali do pravé 
vánoční nálady. 
Na zpáteční cestě z náměstí k autobusu (stál před zimním stadionem) 
jsme prošli kolem prodejny Antik, jehož návštěva se pro mnohé pro-
měnila ve zlatý hřeb zájezdu. Odnášeli jsme si odtud zboží všeho dru-
hu, údajně pořízeného za velmi lacino. K zakoupeným raritám patřil 
hranatý násypný uhlák. Největší radost účastníkům zájezdu tak zcela 
nečekaně způsobila neplánovaná návštěva zastrčeného krámku s po-
užitým a zdánlivě již nepotřebným zbožím.

Nejbližší zájezd je plánován na květen, abychom si užili sluníčko. 
O přesném termínu výletu budeme včas informovat.

Výlety za krásami České republiky se konají v rámci vzděláva-
cích a  volnočasových aktivit, které pro seniory pořádá mní-
šecká radnice.

Libor Kálmán (text i foto)

O adventu jsme navštívili nižborskou sklárnu a berounské vánoční trhy
Druhý prosincový pátek nás autobus dopravil na dvě místa ve Středočeském kraji, kam jsme se vydali 
za uměním a zážitky.

Účastníci zájezdu v areálu nižborské sklárny
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Jógu pro zdravá záda, udržení kondice a radost z pohybu organizuje 
mníšecká radnice ve spolupráci se zkušenou lektorkou Denisou Dolej-
šovou.
„O cvičení je mezi našimi seniory velký zájem. Z toho důvodu jsme do na-
bízených volnočasových aktivit přidali také pravidelné lekce jógy,“ chválí 
novinku mníšecká místostarostka Daniela Páterová a  dodává: „Péče 
o seniory je jednou z našich priorit. Jsem velmi ráda, že díky příspěvku měs-
ta jsou lekce jógy pro dříve narozené občany na dostupné finanční úrovni.“

Jóga se koná pravidelně každý pátek od 9 a 10 hodin v sálu Měst-
ského kulturního střediska (Na Oboře 610).

Cvičení jógy pomáhá seniorům udržovat mobilitu těla, fyzickou kon-
dici, psychickou pohodu i  sociální kontakty. Výzkumy potvrzují, že 
cvičení jógy pomáhá předcházet i  léčit řadu fyzických i  psychických 
onemocnění a pomáhá celkově zlepšit kvalitu života.
Cvičení jógy má prokazatelně příznivé zdravotní účinky. Tím je cvičení 
jógy účinnou prevencí seniorů před pády a mnohými onemocněními.

kal

Z a č a l y  l e k c e  j ó g y  p r o  s e n i o r y

S L U Ž B A  S E N I O R  T A X I  
se rozšiřuje do okolních obcí

Od ledna 2025 se k pravidelným seniorským pohybovým aktivitám přidala i JÓGA.

TERMÍNY OTEVŘENÍ MNÍŠECKÉ POTRAVINOVÉ BANKY V PRŮBĚHU BŘEZNA 2025:
Sklad potravin v Městském kulturním středisku (Na Oboře 610) je otevřen jednou za 14 dní. 

V nejbližších dnech to vychází na čtvrtky 13. března a 27. března od 14:00 do 15:00.
Je určen lidem, kteří se ocitli v tíživé životní situaci (samoživitelky, senioři, invalidé a podobně).

Lekce probíhají ve velkém sálu v 1. patře

V rámci projektu „Podpora komunitně vedeného rozvoje v  regionu 
MAS Hřebeny“, který je financován Evropskou unií, byl od 6. 1. 2025 
spuštěn provoz Senior Taxi do vybraných obcí mníšeckého regionu. 
Služba je nově k dispozici seniorům 65+ ohroženým sociální izolací a ji-
ným obyvatelům ohroženým sociálním vyloučením z obcí Bojanovi-
ce, Hvozdnice, Klínec, Kytín, Řitka a Zahořany. 

Po předchozí konzultaci s komunitní pracovnicí Lindou Skotnicovou 
na tel.: 604 499 188 mohou službu využívat registrovaní zájemci ze-
jména k cestám za lékaři, na úřady, na nákupy, za kulturou apod. 

Senior Taxi v regionu MAS včetně dispečinku bude zajišťovat dodavatel 
služby Unger Taxi, a to každé pondělí od 8 do 16 hodin. 

V současnosti jsou podporovány tyto cílové destinace: Dobříš, Mníšek 
pod Brdy, Nová Ves pod Pleší, Davle, Zbraslav, Dobřichovice, Klínec. 
Motivační poplatek ve výši 50-100 Kč za oprávněnou osobu se bude 
odvíjet od zvolené destinace. Více informací najdete na www.mashre-
beny.cz.

Martina Jocovová za MAS Hřebeny, z. s.
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Aneta Kalertová: Díky účinkování v soutěži Brdský kos 

Od malička se věnujete zpěvu a tanci. Kdo Vás 
k tomu přivedl? 
Ke zpěvu a tanci mě už od malinka vedli moji ro-
diče. Vždycky mě velmi podporovali v tom, co mě 
bavilo. Zároveň mě ale nikdy k  ničemu nenutili 
a  rozhodně nejsou těmi rodiči, kteří by si skrze 
své děti plnili svůj sen. Jsem jim za to moc vděč-
ná. V šesti letech mě přihlásili do základní umě-
lecké školy, kam jsem chodila celých 10 let do ta-
nečního kroužku paní Jarmily Matouškové. Vedla 
nás ke klasickému, lidovému i modernímu tanci, 
z  těchto časů mám opravdu krásné vzpomínky. 
Chodila jsem i  do pěveckého kroužku, kde mě 
nejdéle vedla paní učitelka Martina Mamula. Byla 
jsem také členkou folklórního souboru Kvítko.

Zdědila jste po někom umělecké vlohy?
Nevím o  nikom, kdo by se z  mých nejbližších 
předků věnoval umění. Moji rodiče jsou spíš 
sportovně založeni. Dá se říci, že v  rámci rodiny 
jsem tou pověstnou bílou vránou. 

V  roce 2018 jste vyhrála mníšeckou soutěž 
Brdský kos. Pamatujete si, co jste tehdy zpí-
vala?
Brdského kosa jsem se účastnila sice pravidelně, 
ale vyhrát se mi podařilo až v roce 2018. Zpívala 
jsem písničku „At Last“ od Etty James. Tehdy mi 
bylo 13 let, řekla bych, že to byla na můj věk příliš 
těžká písnička. Vítězství v  Brdském kosovi bylo 
můj první úspěch v oboru a hodně pro mě zna-
menal, také mi dodal více sebedůvěry.

Jak dlouho jste cvičila na vítězství?
Cvičení je samozřejmě nedílná součást přípravy 
na vystoupení, bez které asi vyhrát nelze. Mně 
samozřejmě pomohlo, že jsem chodila do ZUŠky 
a přípravě na soutěž jsme se věnovali asi měsíc. 
Za mnohem důležitější pro rozhodování poroty 
ale považuji autentičnost a přirozenost vystupu-
jícího. 

Co Vás motivovalo k  tomu vystupovat před 
lidmi?
Kromě Brdského kosa jsem se účastnila i  jiných 
soutěží různě po republice. Mou hlavní motivací 
bylo, že jsem v  sobě cítila určitý blok při vystu-
pování na veřejnosti. Před publikem jsem míva-
la vždycky trému a  ježděním po soutěžích jsem 
ji chtěla odbourat. Dá se říct, že díky účinkování 
v  soutěži Brdský kos jsem se takzvaně otrkala 
a lépe zvládám trému z vystupování před publi-
kem.

Letos se v Pavilonu koná 25. ročník Brdského 
kosa. Údajně se vracíte na místo činu.
Udělalo mi obrovskou radost, že jsem byla orga-
nizátory soutěže oslovena, abych zasedla v  od-
borné porotě. V sobotu 24. května se už na všech-
ny zpěváky a zpěvačky moc těším. 

V roce 2019 jste reprezentovala Českou republi-
ku v soutěži Sanremo Junior. Jak se 14letá dívka 
dostane na mezinárodní soutěž?
Sanremo Junior mělo několik fází a  začínalo se 
v  rámci České republiky. Na rozdíl od Brdského 

kosa nebyli zpěváci rozděleni do několika věko-
vých kategorií, ale soutěžili mezi sebou všechny 
děti od 6 do 15 let. Nejdříve jsem pořadatelům 
poslala přihlášku s nahrávkou a potom postupo-
vala jednotlivými vyřazovacími koly. V konkuren-
ci několika stovek dětí jsem postoupila až do ce-
lonárodního finále, které se konalo v Divadle Hy-
bernia. Organizátoři ho pojali jako velkou spole-
čenskou událost, zpěváky doprovázel asi 40člen-
ný ženský orchestr, v porotě zasedaly osobnosti 
jako Marta Jandová, Helena Vondráčková nebo 
Janis Sidovský. Vyhrála jsem v konkurenci dalších 
devíti finalistek a čekala mě cesta do San Rema.

Jak to v San Remu probíhalo?
Mezinárodní finále, kam se sjely děti z asi 20 zemí 
z celého světa, probíhalo v divadle Ariston v San 
Remu v Itálii. Já tam vystoupila s písní „The Climb“ 
od Miley Cyrus a získala speciální cenu poroty. Co 
se týká organizace slavnostního večera, velmi se 
lišilo finále v  Česku a  finále v  Itálii. V  Praze bylo 
všechno perfektně připravené, všechny části pro-
gramu do sebe zapadaly, na nic se nemuselo če-
kat a všichni jsme si ho báječně užili. V San Remu 
to byl pravý opak, na všechno se čekalo a dlouho 
to trvalo. Poprvé jsem tak měla možnost sezná-
mit se s  pověstným jihoevropským přístupem: 
mañana.

Vystudovala jste SOŠP a Gymnázium, proč jste 
po základní škole nešla na konzervatoř?
Už v době, kdy se podávaly přihlášky na střední 
školy, jsem za sebou měla menší herecké zkuše-
nosti. Na konzervatoř jsem se ale nehlásila, pro-
tože jsem chtěla mít takzvaná zadní vrátka pro 
případ, že bych se jednou herectvím neuživila. 
Vím, že i když bych byla sebelepší herečka, pokud 

se nebudu někomu hodit nebo líbit, práci nedo-
stanu. Což považuji za velké riziko herecké práce. 
Školu v  Evropské ulici v  Praze 6 jsem si vybrala 
navíc cíleně, protože jsem od známých věděla, že 
podporují své studenty-umělce a ve výjimečných 
případech je uvolňují na zkoušení do divadel. 
Na jiné střední škole by mě několikatýdenní ab-
sence určitě neprošly. 

Co Vás přivedlo na DAMU? 
Už když jsem se hlásila na střední školu, věděla 
jsem, že jednou budu chtít studovat herectví 
na DAMU. V  maturitním ročníku jsem si podala 
přihlášku ke studiu a  naštěstí mě hned napopr-
vé přijali. V 1. kole ústních zkoušek jsem musela 
předvést tři monology, dvě básničky a tři písnič-
ky. Já jsem si připravila například monolog Jenůfy 
z dramatu Její pastorkyňa a monolog Annie z mu-
zikálu Chicago. Ve výběrové komisi u přijímaček 
seděli například herci Robert Mikluš, Filip Kaň-
kovský nebo generální ředitel Národního divadla 
Jan Burian. Bylo údajně několik stovek uchazečů, 
ze kterých vybírali 14 nových studentů. 

Jak vypadá nástup studentů do 1. ročníku 
DAMU?
První měsíc školy je hodně nabitý, protože nás musí 
starší spolužáci dostat do formy. Našeho zasvěcení 
se, jak už je tam ostatně tradicí, ujali druháci. V rám-
ci takzvaného přijímače probíhá rádoby šikana, 
kterou si ale všichni užíváme. Starším studentům 
jsme museli vykat, nesměli jsme chodit do šaten ani 
jezdit výtahem, připravovali jsme jim svačiny nebo 
jsme museli brzy ráno běhat po Staroměstském 
náměstí. Vše vrcholilo na přijímačovém večírku, kde 
jsme dostávali jsme záludné úkoly, abychom se co 
nejvíce ztrapnili, například: „udělej stojku, a přitom 
zahraj nějakého pedagoga.“

Jaké máte ve škole předměty?
Dvěma hlavními předměty jsou herecká a  scé-
nická tvorba. Dále jsou to například zpěv nebo 
jevištní mluva. K tomu máme ještě spoustu teo-
retických předmětů, za všechny bych jmenovala 
například dějiny divadla. Každý den máme po-
hybový předmět: akrobacii, tanec nebo tréninky, 
kde posilujeme fyzičku. Ty jsou hodně fyzicky 
náročné, začínají ráno v  8 hodin a  trvají hodinu 
a půl. Vede je legenda DAMU, pan profesor Pacek, 
který nikomu nic nesleví. Studium je náročné i ča-
sově, každý den jsem ve škole od 8 do 18 hodin. 
Musím ocenit, při mém studentském způsobu ži-
vota, že nám město přidalo autobus vyjíždějící ze 
Smíchova ve dvě hodiny ráno.

Máte při škole i čas chodit do divadla?
Od té doby, co jsem na DAMU, mě divadlo prová-
zí hodně i po škole. Často se spolužáky chodíme 
ještě na různá představení. Výhodou je, že jako 
studenti DAMU máme v některých divadlech sle-
vy na vstupenky. Po Praze chodím do všech mož-
ných divadel, mezi má oblíbená pražská divadla 
bych zařadila například Divadlo Na zábradlí, pak 
Divadlo v Dlouhé, Činoherní klub a X10. Jakmile 
vycestuji mimo Prahu, snažím se dostat na před-
stavení všude, kde mají divadlo.

Pochází z Mníšku pod Brdy, kde zatím prožila celých svých 20 let. Již od mala projevovala nadání pro 
zpěv a tanec, které rozvíjela v základní umělecké škole. Díky svému talentu i píli se jí podařilo splnit 
sen a od svých 14 let hraje v profesionálních divadlech. V současné době je studentkou prvního ročníku 
DAMU a vystupuje na jedné ze scén Národního divadla.

Aneta Kalertová (* 2005 v Praze)
Bydlí s rodiči v Mníšku pod Brdy, absolvovala 
tu i  základní školu. Vystudovala Střední od-
bornou školu pedagogickou a  Gymnázium 
v  Praze 6 (Evropská ulice), obor Předškolní 
a mimoškolní pedagogika. 
Od září 2024 je studentkou Divadelní aka-
demie múzických umění (DAMU), obor  
činoherní herectví. Za svou poměrně krátkou 
hereckou kariéru ztvárnila role v divadelních 
hrách „Vyhnání Gerdy Schnirch”, „Krvavá svat-
ba", „Forman" a „Valérie a týden divů”.
Její starší sestra Eliška (23 let) studuje na Pří-
rodovědecké fakultě Univerzity Karlovy eko-
logickou a evoluční biologii.
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Jak si představujete svoje 1. angažmá po 
DAMU?
Ani nevím, jestli bych chtěla hned po škole na-
stoupit do stálého angažmá. Určitě je pro začína-
jící herečku dobré, aby se někde takzvaně vyhrá-
la. Záleží ale samozřejmě na tom, jestli mě někde 
budou chtít. Doufám, že mě štěstí neopustí ani 
v budoucnu a budou mě chtít i nadále zajímaví 
tvůrci do svých projektů. V současné době jsem 
ve fázi, kdy musím práci spíš odmítat, protože by 
mi to ve škole neprošlo. Nepouští nás točit, ani 
zkoušet, chtějí, abychom se plně věnovali studiu. 
Uvidíme, co příští rok, rýsují se mi dvě dobré na-
bídky na zkoušení, ale nerada bych něco zakřikla.

Máte zajímavý hlas? Bavila by Vás práce v roz-
hlasu nebo dabingu?
Můj hlas patří spíše k  nižším ženským hlasům, 
ale dokážu se s  ním dostat i  do vyšších poloh. 
Rozhlasové herectví by mě určitě zajímalo, ale 
předmět práce s mikrofonem nás čeká až v příš-
tím školním roce. Uvidíme, co mi život přinese za 
pracovní příležitosti.

Jste víc herečka, nebo zpěvačka?
Nerada bych to oddělovala. Mám moc ráda či-
nohru, ale když v  některé ze svých rolí zároveň 
zpívám, považuji to za velký benefit. Zpěv je 
pro mě nejpřirozenějším způsobem vyjadřování 
sebe samé. Velmi ráda propojuji prostřednictvím 
zpěvu své já s hereckou rolí. I když se v součas-
né době na DAMU připravuji na dráhu hereckou, 
u zpívání bych chtěla zůstat.

V  profesionálním divadle vystupujete od 
14 let. Kdo Vám účinkování nabídl? 
Díky Sanremu Junior jsem potkala herečku a re-
žisérku Dianu Šoltýsovou, která mi nabídla titulní 
roli v  dramatu „Vyhnání Gerty Schnirch“ podle 
románu Kateřiny Tučkové. Nabízí velmi explicitní 
pohled na válku a odsun Němců. Zvláštností kon-
ceptu hry je, že všichni herci, s  výjimkou jediné 
mužské role, jsou pořád na jevišti a  tvoří scénu. 
Já tam hraji Gertu v dětském věku. Hrávali jsme ji 
v Žižkovském divadle Járy Cimrmana, pořád s ní 
ale jezdíme po zájezdech. Zanedlouho nás čeká 
představení v Německu v Brémách.

Předpokládám, že Gerta nastartovala Vaši ka-
riéru.
Dalo by se to tak říci. Mám dojem, že jakmile se 
vám otevřou 1. dveře, máte velké štěstí, režisérovi 
i  lidem kolem se s vámi dobře spolupracuje, tak 
se vám potom otevírají další příležitosti. Po Ger-
tě mi Diana Šoltýsová nabídla roli Nevěsty ve hře 
„Krvavá svatba“ od Federica Garcíi Lorcy, která 
bude mít derniéru v  pražském divadle D21 ve 
čtvrtek 20. března. 

Kde Vás mohou dál diváci vidět v  průběhu 
roku?
Letní scéna Musea Kampa bude i  letos uvádět 
hru „Forman“, kde hraji mnoho ženských postav. 
Nevýraznější jsou ale hlavně tyto tři významné 
ženy, které prošly jeho životem: Jana Brejchová, 
Věra Křesadlová a Jiřina Jirásková. Takové množ-
ství postav je dost náročné i na převlékání, pro-
tože mě v zákulisí musí garderobiérky v rychlosti 
obléct do několika kostýmů a paruk. Představení 
Forman je velká legrace, sešla se tam navíc i vý-
borná parta herců.

Vystupujete také v  Laterně magice, která je 
scénou Národního divadla.
Hraji Valerii v  surrealistické hře „Valerie a  týden 
divů“ od Vítězslava Nezvala. Je to pro Laternu 
magicu ideální projekt, protože nabízí skvělý 
prostor pro audiovizuální techniku. Díky tomu se 
dá dobře vyjádřit surrealistická atmosféra tohoto 
díla. Nejedná se o běžnou činohru, ale spíš o spo-
jení všech složek: hudební, taneční i  činoherní 
spolu s audiovizuálními efekty. Role Valerie je pro 
mě, jako začínají herečku, velmi významná. Přišla 
jsem k ní vlastně docela náhodou, protože si mě 
v Krvavé svatbě všiml režisér Jakub Šmíd a přišel 
za mnou, že bych se mu do Valerie líbila.

Máte z divadla i nějakou nepříjemnou zkuše-
nost?
Herecká práce je nevyzpytatelná a  může se při-
hodit cokoli. Například jsem si v  lednu po před-
stavení zvrtla kotník. Další den jsme měli hrát 
zase, proto jsem se rozhodla, že to nějakým 
způsobem zvládnu, abychom přece kvůli takové 
prkotině nerušili představení. S  nateklou nohou 

jsem raději jela na rentgen na pohotovost, kde 
mi lékař vůbec nedoporučil na nohu stoupnout, 
natož odehrát večerní představení, ve kterém 
lezu po žebříku, tančím a dělám spoustu dalších 
věcí. Naštěstí mi jedna z tanečnic, která ve Valerii 
také vystupuje, kotník stáhla tejpy. Další z  věcí, 
která při představení na jeviště skvěle funguje, 
je adrenalin. Jakmile se vcítíte do své role, nevní-
máte nedůležité věci kolem, dokonce ani bolest. 
Myslím a doufám, že diváci na mém výkonu nic 
nepoznali. 

Máte nějaké pěvecké a herecké vzory?
Hodně mě baví Jacob Colliere, Bill Withers, Benny 
Blanco nebo Cleo Sol, ráda poslouchám i jazzové 
královny Ninu Simone a Ettu James. Mezi český-
mi zpěvačkami to je třeba Radůza nebo Zuzana 
Navarová. Z  českých herců to jsou Ivan Trojan, 
Jaroslav Plesl nebo Petra Špalková a Tereza Do-
čkalová.

Máte vysněnou roli, kterou byste si ráda v di-
vadle zahrála?
Mým snem, ostatně jako každé mladé herečky, 
je Julie v Shakespearově dramatu Romeo a Julie.

Kdybyste si mohla vybrat roli v kterémkoli fil-
mu, která by to byla?
Byl by to Formanův film Lásky jedné plavovlás-
ky, konkrétně role Anduly, kterou ztvárnila Hana 
Brejchová.

Čemu se věnujete mimo školu?
S kamarády máme kapelu Blue Lacy a hrajeme 
čistě autorskou muziku. Náš styl bych nazvala 
fusion funku, rocku a  popu. Vystupujeme kaž-
dý měsíc po klubech. Kromě skládání a zpívání 
v ní hraji ještě na looper. To je taková krabička, 
do které nahrávám základní rytmy, akordy nebo 
melodické linky a  na ně přidávám další vrstvy. 
Můžu na něm vytvořit i kompletní skladbu.

Když zrovna nestudujete nebo nezpíváte 
v kapele, věnujete se i něčemu jinému?
Od mala jsem hodně sportovala. Rodiče nás se 
sestrou brávali každý víkend na výlety na kole 
nebo jsme jezdili lyžovat. Při studiu na DAMU to 
mám s časem už horší, navíc ve smlouvách mám 
zákaz rizikovějších sportů, jako jsou lyžování 
a cyklistika. Sportování mi ale nechybí, ve škole 
máme každý den nějaký předmět zaměřený na 
intenzivní pohyb. 

Co byste doporučila dívkám, které se touží 
stát herečkami?
Hlavně je důležité nebát se. To se týká vystupová-
ní před publikem, poznávání nových lidí z umě-
lecké branže i  zkoušení jakýchkoli nových věcí. 
A  rozhodně se nemusí bát přijímacích zkoušek 
na DAMU.
Já mám navíc velké štěstí na lidi. Myslím tím 
skvělé rodiče, kteří mě vždy podporovali i  fajn 
kamarády. Nesmírně vděčná jsem Dianě Šol-
tysové, která mi nabídla moje první divadelní 
role. 

Ptal se Libor Kálmán
Foto: Petr Marhoul a Vojtěch Brtnický

lépe zvládám trému z v ystupování před publikem

V představení Valerie a týden divů
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Hodinu před polednem začal před městským úřadem slavnostní pietní 
akt. Jeho cílem bylo důstojným způsobem uctít památku 28 mníšec-
kých obyvatel, které kvůli jejich židovskému původu zavraždili bě-
hem 2. světové války nacisté.
Po proslovech mníšeckého starosty Petra Digrina a 1. místopředsedky-
ně Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR Věry Kovářové se přistoupilo 
k pamětní desce se jmény 28 mníšeckých obětí holokaustu. Mís-
tostarostka Daniela Páterová přečetla postupně jejich jména a k nim 
uvedla věk, ve kterém byly zavražděny. Na seznamu byly i děti ve věku 
7, 12 nebo 13 let. Řada diváků se neubránila slzám, hluboký dojem to 
zanechalo ve všech přítomných. 
Po symbolické minutě ticha následoval zpěv české státní hymny 
v podání devítileté Libušky Hrubé z dětského chrámového sboru Scho-
la. Symbolicky tak zazpívala svým vrstevníkům, kteří neměli tolik štěstí, 
aby žili v míru a jejich život vyhasl předčasně.
Potom se shromáždění přesunulo o  50 metrů výše Dobříšskou ulicí 
k domu č. p. 53, před kterým jsou od loňského ledna umístěny dva Ka-

meny zmizelých věnované manželům Hugovi a Aloisii Nathanovým. 
Nejdříve pohovořila judaistka Jindřiška Rosenbaumová o významu Ka-
menů zmizelých, poté se přítomní dozvěděli zajímavé informace o ro-
dině Nathanových. Nakonec zazněl Žalm č. 103 v podání Pavly Nováko-
vé, sbormistryně Scholy a učitelky ZUŠ.
Následoval delší přesun do Pražské ulice k  domu č. p. 189, kde jsme 
slavnostně odhalili nové dva Kameny zmizelých věnované Anně a Rů-
ženě Šikovým (matka s dcerou). Judaistka přednesla větu z Talmudu: 
„Člověk je zapomenut pouze tehdy, když je zapomenuto jeho jméno“, po-
tom se účastnici seznámili s reáliemi o rodině Šikových.
Památku obětí holokaustu jsme uctili také položením žlutých růží u pa-
mětní desky i všech čtyř mníšeckých Kamenů zmizelých.
Poledne ukončilo téměř hodinu trvají oficiální část akce.

Libor Kálmán (text), Petr Marhoul (foto)

↓ Libuška Hrubá zpívá hymnu

Při Vzpomínce na židovské spoluobčany jsme odhalili 
další dva Kameny zmizelých
První únorovou neděli uspořádalo město Mníšek pod Brdy druhý ročník akce s názvem VZPOMÍNKA 
NA ŽIDOVSKÉ SPOLUOBČANY.

Místostarostka Daniela Páterová čte jména zavražděných a jejich věk Nové dva kameny zmizelých jsou v Pražské ulici
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Zatímco dopolední program byl vyhrazen pietě, odpoledne bylo vě-
nováno židovským tradicím a  zvykům, divadlu, hudbě, tanci i  gast-
ronomii. Smyslem vzpomínkové akce bylo na židovské spoluobčany 
zavzpomínat také zvesela, prostřednictvím jejich každodennosti, jejich 
povinností i radostí, které zažívali.

Čtyřhodinový program zahájilo dětské divadlo Feigele působící při 
Židovské obci v Praze. V doprovodu dvou dospělých herců, Magdalé-
ny a Vojtěcha Duřtových, zahráli v pestrobarevných kostýmech příběh 
O Mordechaji Maiselovi a tajemném pokladu, čerpající ze starodávné 
legendy o zázračném zbohatnutí pozdějšího bankéře, mezi jehož kli-
enty patřil také císař Rudolf II. Pohádkový příběh vypráví o  mladém 
Mordechaji, podle jeho tchána „nemehla se slámou v kapse“, který díky 
své dobrosrdečné, spravedlivé a laskavé povaze získá zlatý poklad stře-
žený lesními duchy. Bohatství si ovšem neponechá pouze pro sebe, ale 
jako štědrý mecenáš se zaslouží o rozkvět pražského ghetta. Financo-
val výstavbu několika synagog, studoven, radnice a nemocnice, nechal 
vydláždit ulice. Představení na harfu doprovodila Pavla Vondráčková, 
režírovala ho Vida Neuwirthová.

Potom se diváků ujali členové spolek Besamim a  doslova je roztan-
čili. Po ukázkách izraelských lidových tanců následoval workshop, do 
kterého se zapojila spousta tancechtivých divaček i několik odvážných 
mužů. Výhodou bylo, že se jednalo veskrze o kruhové tance, takže si 
nikdo nemusel hledat partnera do páru a nezůstal „sedět v koutě“. Jak 
jsme se z úvodního slova tanečního mistra Ondřeje Nováka dozvěděli, 
izraelské tance probíhají především v kruhu s různým držením rukou 
tanečníků, neboť kruh symbolizoval pro židovské osadníky jednotu 
a společné odhodlání budovat novou vlastní zem – Izrael.

Po temperamentních tancích se diváci uklidnili při zajímavé přednáš-
ce judaistky Jindřišky Rosenbaumové, která je vtáhla do tajů židov-

ských tradic a zvyků, spojených s manželstvím v ortodoxním judaismu. 
Publikum se dozvědělo řadu zajímavostí, z nich většina se od našich 
moderních postupů značně odlišuje. Jako rozumné naopak vyhodnoti-
li týdenní odloučení (těšení) ženicha a nevěsty před svatbou. Došlo i na 
filmová videa ukazující tradiční svatební obřad pod chupou, zakonče-
ný rozbitím skleničky a zvoláním „Mazal tov!“ – hodně štěstí.

Prezentace vrcholila ochutnávkou židovských jídel, diváci si pochut-
návali na: šouletu, latkes, Hamanových uších nebo baba ganuš. Lek-
torka jim vyjmenovala složení jednotlivých pokrmů i zvyklosti u příle-
žitosti, kterého ze svátků se servírovaly v  židovských domácnostech. 
Všechny pokrmy připravily podle originálních receptů Beata a  Lucie 
z kavárny a bistra Tady & Teď.

Vzpomínkovou akci zakončil koncert klezmer kapely Trombenik, 
která je považována za nejlepšího interpreta tohoto specifického hu-
debního žánru v  České republice. Zpívalo se jidiš i  anglicky, každou 
s písní vtipně uvedl frontman kapely Pepíno von Dráček. Divoké rytmy 
vyluzované klarinetem, houslemi, basou, banjem a  bicími roztančily 
zejména ženskou část publika, ale koncert si užívali všichni. Jejich pro-
střednictvím jsme se pomyslně ocitli na židovské oslavě kdesi v Haliči 
počátkem minulého století a zakusili atmosféru, kterou lidé prožívali 
u veselé muziky a v tanečním kole.

V Pavilonu bylo po celou dobu veselo, a tak to má být. Také díky tomu 
zažil Mníšek důstojnou vzpomínku na židovské spoluobčany, kteří 
tu s našimi předky žili téměř dvě století.

Vzpomínku na židovské spoluobčany finančně podpořil Nadační 
fond obětem holocaustu.

Libor Kálmán (text), Petr Marhoul (foto)

Na židovské spoluobč any jsme v zpomínali  také 
z vesela,  při  muzice a  tanci
Po pietních aktech, které se konaly v Dobříšské a Pražské ulici, pokračoval vzpomínkový program 
v neděli 2. února ve velkém sálu mníšeckého Pavilonu.

↑ Besamim roztančil Pavilon ↓ Klezmer kapela Trombenik↑ Dětské divadlo Feigele ↓ Judaistka Jindřiška Rosenbaumová
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Přivezlo s  sebou pohádku pro nejmenší děti o  Šípkové Růžence, ve 
které zazněla spousta chytlavých písniček a představilo se celkem osm 
krásně vyřezávaných a ošacených loutek.
Na začátku řeší královští manželé problém, kdy nemají dědice trůnu. 
Rádce Ruthard jim se slovy: „řeknu to krátce, jsme váš rádce“ poradí, aby 
se doptali Čaroděje. Ten královně uvaří léčivý čaj s doporučením, aby 
ho každý den vypila jednu lžičku a pak, že se jim dozajista narodí dce-
ruška krásná jako růžička. Královna jeho rady uposlechla a po čajové 
proceduře se narodila princezna Růženka. Na oslavu narození dědičky 
trůnu si herci s publikem zatančili královský menuet.
Z publika si pak vybrali dvě hodné sudičky, které malé princezně proro-
kovaly, že „bude krásná jako Slunce a  Měsíc dohromady“ a  „bude hodná, 
milá a dobrá“. Třetí sudička byla ale zlá a princezně prorokovala, že než 
oslaví 16. narozeniny píchne se do prstu a usne na věky. Opatrný král ne-
chal raději Růženku zavřít do věže, aby byla v bezpečí a pro jistotu dal na 
celém území království zničit všechny špendlíky, jehly, ostré hroty i trní. 
V předvečer narozenin propašovala zlá sudička do věže růži a o její trny se 
Růženka popíchala. V tom okamžení usnula nejen ona, ale i celé králov-
ství. Vysvobodit ho ze spánku přijeli dva princové: statečný Lumír a chytrý 
Mojmír, ale protože jim šlo jen o bohatství a zlato, odjeli s nepořízenou.
Po stoletém královském spánku herci za pomoci dětí v  publiku pro-
budili čáry a kouzly a poslaného polibku Vojtíška, který přes usnutím 
Růženku pod věží navštěvoval. Vojtíšek vyřezal růžové trní (děti mu 
pomáhaly jako silně dující vítr) a polibkem probudil Růženku a s ní pro-
citlo i celé království.

Slavila se slavná svatba a Vojtíšek daroval růžence krásnou růži, protože 
„když se mají lidé rádi, tak je to ta nejkrásnější věc na světě“.

Příběh o Šípkové Růžence byl druhým z cyklu Pohádková neděle, 
který se bude opakovat pravidelně každé druhé nedělní dopoledne 
v měsíci. Pohádky budou v Pavilonu, pro letní měsíce se přestěhují 
na Farní zahradu na náměstí.

Libor Kálmán (text i foto)

Do Zimní tvořivé dílny se zapojilo na 30 dětí doprovázených rodiči. 
Vyráběly si papírové masky (na fotografii), ve kterých se odpoledne 
mohly přidat do tradičního masopustního průvodu. Kromě toho ještě 
podle vlastní fantazie malovaly na plátěné batůžky. 
Uskutečnila se v sobotu 15. února dopoledne v sálu Městského kultur-
ního střediska.
Příští dílna se bude konat před Velikonocemi.

Tvořivé dílny pro děti organizuje mníšecká radnice.
Tereza Zvolánková (text i foto)

V pátek 6. prosince se na dvě hodiny proměnila Pěší zóna na rejdiště 
mocností pekelných. Postavili si tu pekelnou sluj, ve které na trůnu úřa-
doval Lucifer obklopen třemi čerty. Ti se starali o oheň, aby nevyhasl 
a dohlíželi na klid a pořádek ve frontě čekajících dětí.
Na audienci se dostavila zhruba stovka dětí, kterým cestu ukazova-
ly kotle s  plápolajícím ohněm. Nejdřív museli malí návštěvníci najít 
v konvi s nevábně vyhlížející vodou klíč od pekla, potom měli za úkol 
přebrat uhlí a brambory, aby měli čerti večeři. Potom následovala au-
dience u Lucifera v jeho jeskyni zahalené chvojím, jejíž strašidelnou at-
mosféru dotvářel kouř, zvukové a světelné efekty. Nejdříve jim z Knihy 
hříchů přečetl jejich zlé skutky (dodali je při příchodu rodiče sepsané 
na papírku), a když mu děti slíbily, že se napraví a zarecitovaly básnič-
ku, odměnil je sladkostmi. Každý, kdo audienci před pekelným pánem 
vydržel, dostal darem svítící rohy a čertovské vysvědčení. Pěší zóna se 
poté hemžila dospělými pekelníky a malými čertíky se svítícími rohy.

Akci zorganizovala Ivča Šťastná s Ondrou, Jakubem a Michalem.

Libor Kálmán (text i foto)

V Pavilonu jsme ze spánku probouzeli Šípkovou Růženku

Děti si vyráběly masky 
do masopustního průvodu

Na  náměs tí  řádil i  čer ti

Druhou únorovou neděli přijelo do mníšeckého Pavilonu Divadlo Evy Hruškové, Jana Přeučila a Zdeňka 
Rohlíčka a pohádkymilovní diváci zaplnili opět celý velký sál.

 V pohádce si zahrálo také osm krásně vyřezávaných a oblečených loutek
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Osm zpěváků vystupovalo v bílých albách (dlouhá bílá liturgická košile 
sahající až ke kotníkům) a „středověký“ dojem z jejich vystoupení byl 
dokonalý. V  zajímavém, ale nikoli rušivém kontrastu ke středověkým 
zpěvům, působila pozdně barokní výzdoba mníšeckého kostela.
Program koncertu byl věnován císaři Karlu IV. a  hudbě jeho doby. 
Byl rozdělen do několika tematických bloků, které se věnovaly určitým 
obdobím panovníkova života. 
V první části s názvem Karel a Francie zněla hudba, kterou mohl malý 
Karel slýchat během svého pobytu u  pařížského královského dvora, 
kde byl v letech 1323 až 1330 vychováván. 
Druhý blok byl věnován speciálnímu chorálnímu repertoáru, který ne-
chal císař, proslulý i mimořádným zájmem pro sbírání svatých ostatků, 
zkomponovat pro svátek svatého Kopí a hřebů. 
Třetí blok uvedl zpěvy, jejichž vznik pravděpodobně souvisí s  praž-
ským univerzitním prostředím. Některé byly věnovány svatému 
Martinu, tradičnímu patronu chudých žáků. V souvislosti se svatomar-
tinským svátkem se často konaly oslavy spojené s mimořádnými přídě-
ly jídla, koledou a dalšími projevy štědrosti. 
Ve čtvrté části zněla česká dvorská lyrika 14. století navazující na tra-
dici německého minnesangu, která do Čech pronikala již za posledních 
Přemyslovců. V Karlově době se začínají objevovat lyrické útvary také 
v češtině, například píseň „Dřěvo sě listem odievá“.
Předposlední část koncertu odkazovala na panovníkův zajímavý po-
čin, kdy nechal v Praze vystavět klášter Emauzy a uvedl do něj bene-
diktinské mnichy slavící slovanskou liturgii.
Závěr koncertu tvořil velikonoční repertoár s tematikou vzkříšení.
Kostelní lodí se linuly zpěvy s latinskými, německými, českými i staroslo-
věnskými texty. Průvodního se ujal umělecký vedoucí sboru David Eben.

Bonusem pro domácí obecenstvo bylo uvedení Svatováclavského 
chorálu, který byl do programu mimořádně zařazen k uctění nebeské-
ho patrona mníšeckého kostela.

Spokojené publikum, které zaplnilo celý kostel, odměnilo zpěváky mo-
hutným potleskem.

Libor Kálmán (text i foto)

M n í š e c k ý m  ko s te l e m  z n ě l a  s t ř e d ově k á  h u d b a
Poslední únorovou neděli přijal do našeho města pozvání unikátní pěvecký sbor Schola Gregoriana Pragensis.

David Eben, Ondřej Holub, Jan Kukal, Tomáš Lajtkep, Ondřej Maňour, 
Michal Medek, Stanislav Předota a Filip Šťovíček
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Přišel o hodinu dřív, prý pro jistotu, a hned se nabídl, že nám pomůže 
nosit židle. Místnost se postupně zaplnila běžnými čtenáři i členy míst-
ního Knižního klubu a beseda mohla začít (na fotografii).
Jedním z hlavních témat byla logicky kniha Letnice, která minulý rok 
vyvolala nadšení na literární scéně, vyhrála cenu Kniha roku Deníku N 
a má šanci získat Cenu literární kritiky.
I když pan Hlaučo vydal svůj debut až v sedmapadesáti letech, píše už od 
dětství. Ukázal nám malý černý notýsek, v pořadí již sto čtyřicátý, který 
byl hustě popsaný písmem, které autor sám vytvořil a jen on ho dovede 
přečíst. Kromě toho jsme v něm mohli vidět spoustu hezkých kreseb.
V průběhu celé besedy pan Hlaučo odpovídal na řadu dotazů. Tak jsme 
se například dozvěděli, že chodí do práce jako každý smrtelník a píše 
pouze ve svém volném čase. Vystudoval farmacii a dlouhodobě pracu-
je na výzkumu léčiv. Po dotazu na své oblíbené knihy nám dal několik 
tipů, které podle něj stojí za přečtení. Mezi nimi byla i kniha od Marie 
Turtschaninoff Usedlost, kterou tento měsíc čteme v knižním klubu.
Došlo i na autorské čtení. Jedna ukázka byla z Letnic. Autor vybral pa-
sáž, ve které jde pan farář Metoděj třiadvacátý vynést nočník, ale v ka-
dibudce zrovna sedí anděl. Myslím, že druhá ukázka všechny přítomné 
dojala. Autor ji přečetl ze své právě rozepsané knihy a už teď je jasné, 
že bude opět výjimečná.
Na závěr proběhla autogramiáda. Pan spisovatel je milý, skromný 
a bezprostřední člověk a večer neměl chybu.

Pro ty z vás, které mrzí, že se besedy nemohli zúčastnit, mám dobrou 
zprávu. Miroslav Hlaučo slíbil, že se do mníšecké knihovny v budoucnu 
vrátí.

Tereza Ludvíková (text), Tereza Herdová (foto)

S e t k á n í  s  M i r o s l a v e m  H l a u č e m
Do mníšecké knihovny zavítal 22. ledna Miroslav Hlaučo, autor úspěšné prvotiny Letnice.

PŘEHLED KULTURNÍCH A SPOLEČENSKÝCH AKCÍ KONANÝCH V BŘEZNU
název datum začátek místo pořádá

Relax se slizáči (pro děti a mládež) 3. 3. 14:00 Volnočasový klub (Městské kulturní středisko) Magdaléna, o. p. s.

Nelátkové závislosti – přednáška 7. 3. 18:00 Městské kulturní středisko – sál v 1. patře Magdaléna, o. p. s.

O Červené karkulce – z cyklu Pohádková neděle 9. 3. 10:00 Pavilon město Mníšek pod Brdy

Jóga v každodennosti (pro děti a mládež) 10. 3. 14:00 Volnočasový klub (Městské kulturní středisko) Magdaléna, o. p. s.
Jak se bránit v krizových situacích  

– přednáška městské policie 12. 3. 18:00 Pavilon MP Mníšek pod Brdy

Knihohrátky s mrňátky 13. 3. 9:00 a 10:00 Městská knihovna město Mníšek pod Brdy

Historky z Tinderu 2 – z cyklu Listování 13. 3. 19:30 kavárna a bistro Tady&Teď město Mníšek pod Brdy

Den otevřených dveří 14. 3. 8:00 ZŠ Komenského 420 ZŠ Komenského 420

Pozdní MDŽ – koncert kapely RH + Band 14. 3. 18:00 Restaurace U Benáků RH + Band

Den podle Volnočasáků (pro děti a mládež) 17. 3. 14:00 Volnočasový klub (Městské kulturní středisko) Magdaléna, o. p. s.

Taneční večer 22. 3. 19:00 Pavilon Taneční škola Astra Praha

Rovnováha mysli i těla (pro děti a mládež) 24. 3. 14:00 Volnočasový klub (Městské kulturní středisko) Magdaléna, o. p. s.

Jak na chytrý telefon nebo tablet 25. 3. 8:30 Městská knihovna město Mníšek pod Brdy

Ukliďme Mníšek – dobrovolnický úklid 29. 3. libovolný celé město město Mníšek pod Brdy

Filharmoniště – pro děti do 3 let 29. 3. 10:00 Pavilon město Mníšek pod Brdy

Ukliďme Mníšek – dobrovolnický úklid 30. 3. libovolný celé město město Mníšek pod Brdy

Knižní inspirace (pro děti a mládež) 31. 3. 14:00 Volnočasový klub (Městské kulturní středisko) Magdaléna, o. p. s.

Aktualizovaný seznam akcí najdete na webu: bit.ly/AkceMnisek
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KNIHY PRO DĚTI

DINOSAUŘI OBRÁZKOVÉ PRVNÍ ČTENÍ
Javier Inaraja
Obrázková knížka seznamuje s několika dino-
saury a  je určena začínajícím čtenářům. Krát-
ké texty jsou psány velkými písmeny a  jsou 
proloženy obrázky, které musí děti správně 
pojmenovat.

CO UKRÝVÁ LIDSKÉ TĚLO – MALÝ OBJEVITEL
Chceš se dozvědět, jak funguje tvoje tělo? Ko-
lik máš kostí, jak pracují svaly, co se děje s tím, 
co sníš? Otevři více než 50 okének a  objevuj 
fascinující fakta a zajímavosti o lidském těle!

O VEVERCE VĚRCE
Ana Serna, adaptace Dita Křišťanová
Poučný příběh o  veverce, ve kterém se děti 
naučí, jak rozpoznávat a vyjadřovat své poci-
ty. Příběh také zdůrazňuje důležitost podpory 
mezi kamarády v těžkých chvílích.

MÝCH PRVNÍCH 350 SLOV (ČESKY A ANGLICKY)
INFOA 
Poutavé obrázky a zvukové nahrávky seznámí 
děti hravou formou se slovy, která se objevují 
kolem nás. 

GANGSTA GRANNY
David Walliams 
Veselý příběh o jedenáctiletém Benovi a jeho 
babičce, která není vůbec tak nudná, jak si Ben 
myslí. V anglickém jazyce.

ZEMĚ A VLAJKY / Emanuela Carletti
Ilustrovaný atlas se srozumitelnými texty zve 
mladé zvídavé čtenáře na objevnou pouť přes 
kontinenty a zobrazuje pestré informace a za-
jímavosti o zemích světa.

MY JSME ZA TO NEMOHLI / Marek Toman
Skutečné příběhy jsou často napínavější než 
vymyšlené horory a thrillery. Vydejte se do mi-
nulosti a poznejte dobrodružné příběhy dětí, 
které prožily druhou světovou válku, ukrývá-
ní ve sklepě, okupaci domova cizím vojskem 
nebo všechny strasti pronásledování.

KNIHY PRO DOSPĚLÉ

VYKOPÁVKY / John Preston
Na pozadí významného archeologického ob-
jevu se odehrává dojemný příběh jedné zmar-
něné šance na lásku. Britský autor se při psaní 
inspiroval skutečnými událostmi z  roku 1939 
a vzpomínkami své tety, archeoložky.

BRETAŇSKÁ SLÁVA / Jean-Luc Bannalec
Dvanáctý případ pro komisaře Dupina, milov-
níka tučňáků a  kofeinu, rodilého Pařížana za 
trest přeloženého do Bretaně – na konec světa.

HOTEL ČASU / Emily Ross
Oslava narozenin v hororovém duchu se mění 
v  opravdovou noční můru a  partička přátel, 
kteří se sešli v  jednom starém strašidelném 
hotelu, se začíná bát o  své životy. Hororový 
román české autorky.

KURÁTORKA / Owen King
Román s  dickensovskou atmosférou, ve kte-
rém autor vytvořil drsný svět mladé hrdinky 
hledající pravdu a  rozkrývající temná tajem-
ství.

ÚTĚK DO ŘÍMA / Sarah Adams
Milostná romance americké autorky. Proti-
klady se přitahují. To platí i v případě popové 
hvězdy, která uvízne na malém městě, a tam-
ního pekaře.

NĚKDO SE NAJDE
Dušo Martinčok
Deset povídek, v nichž se prolínají životy oby-
vatel jednoho starého činžáku v  Bratislavě. 
Kniha byla oceněná ve slovenské literární sou-
těži Anasoft litera 2023.

POBŘEŽÍ ŠPIONŮ / Tess Gerritsen
Román americké bestsellerové autorky je 
úvodním dílem nové série Martini klub, ve kte-
ré nás zavádí do atraktivního a nebezpečného 
prostředí špionážních služeb.

ZA TOHLE ZAPLATÍŠ
J. D. Robb
Detektivní thriller, v němž se v roli hlavní vy-
šetřovatelky závažných zločinů opět objevu-
je poručík Eva Dallasová. Tentokrát vyšetřuje 
podezřelou smrt penzionovaného kapitána 
oddělení vnitřních záležitostí. 

Veronika Kaplan, knihovnice

Představujeme čtenářům nové knihy v městské knihovně
knihovna.mnisek.cz / telefon: 318 592 552, 731 693 021 / e–mail: knihovna@mnisek.cz

V roce 2024 měla městská knihovna 854 
registrovaných čtenářů, z  nichž 481 tvoři-
ly děti a  373 dospělí. Tito čtenáři si celkově 
vypůjčili 19 843 knih a časopisů. Mezi nimi 
bylo 1 343 titulů zapůjčených prostřednic-
tvím stále populárnějšího rezervačního sys-
tému. Dále jsme zajistili 270 knih prostřednic-
tvím meziknihovní výpůjční služby ve spolu-
práci se Středočeskou vědeckou knihovnou 
v  Kladně. Kromě knih si čtenáři také půjčili 
738 společenských her a  527 e-knih. Pro-
střednictvím biblioboxu bylo vráceno 1 039 
knih. V loňském roce jsme zakoupili 709 no-
vých knih. Pro naše čtenáře je v  knihovně 
k dispozici 27 924 knih. V létě jsme provedli 
povinnou revizi knihovního fondu, při které 
byla zjištěna ztráta 40 titulů. 
V  knihovně jsme i  nadále pokračovali v  or-
ganizování akcí pro děti z  mateřských 
a základních škol. Naším cílem bylo dětem 
přiblížit svět knih, literatury a čtení prostřed-
nictvím besed, které se zaměřily na různé 
žánry – od pohádek, dobrodružné literatury, 
sci-fi, fantasy až po detektivky a horory. Kro-
mě toho se opět uskutečnily oblíbené akce, 
jako Pasování prvňáčků na čtenáře, Knížka 
pro prvňáčka, Klíčování, Strašidelné čtení 
a Knihohrátky pro nejmenší děti.

Ve spolupráci s  Provozně ekonomickou fakul-
tou zemědělské univerzity jsme zahájili kurzy 
Virtuální univerzity třetího věku. V  letním 
semestru to byl kurz České dějiny a jejich sou-
vislosti I. V zimním semestru jsme navázali kur-
zem České dějiny a jejich souvislosti II a zahájili 
kurz Barokní život v Čechách a na Moravě.
Společně s městským úřadem jsme připravili be-
sedu spisovatele Josefa Pepsona Snětivého 

na téma Tajemství pražských klášterů. Ten-
tokrát jsme se dozvěděli spoustu zajímavostí 
o klášteře Bosých Karmelitek u sv. Benedikta.
Pro děti z druhých tříd jsme pozvali spisovatel-
ku Michaelu Fišerovou a herce Miroslava Reila, 
kteří jim představili knihu Kanálníčci.

Tereza Bauerová, 
knihovnice

M i n u l ý  r o k  ř e č í  č í s e l  a  u s p o ř á d a n ý c h  a k c í

V knihovně od loňska probíhají lekce Univerzity 3. věku na historická témata
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Během workshopu se žáci setkali s primabalerínou Národního divadla, 
která je provedla nejen kouzlem tanečního vyjádření emocí, ale také 
jim ukázala, jak lze pohybem ztvárnit tak rozdílné pocity, jako jsou ná-
klonnost a nenávist. Pod jejím vedením si mohli na vlastní kůži vyzkou-
šet, jak lze tancem vyprávět příběh beze slov.
Nejednalo se ale pouze o tanec samotný. Studenti se dozvěděli o fyzic-
ké náročnosti baletu a o tom, že baletky a tanečníci trénují v podstatě 
celý svůj život. Jejich disciplína a výkon jsou srovnatelné s  těmi, jaké 
podávají špičkoví sportovci na olympijských hrách. Velký důraz byl kla-
den i na držení těla a jeho roli v taneční interpretaci.
Jednou z klíčových scén, kterou žáci analyzovali, byla slavná balkonová 
scéna. Zjistili, jak významnou roli hraje nejen samotná choreografie, ale 
i drobnosti, jako je pohyb hlavy nebo záměrné vedení partnera. Fascinující 
bylo pozorovat, jak výkon Romea, který se snaží vylézt k balkonu, je umoc-
něn tím, že mu Julie jemně, ale odhodlaně pomáhá pohybem ruky. Kaž-
dý detail má v baletu svůj význam a dodává příběhu hloubku. Balkonová 
scéna ovlivnila nejen balet, ale také muzikály jako West Side Story, které 
zpracovávají podobná témata v modernějším kontextu.
V dílně bylo také přiblíženo, jak choreograf přistupuje k inscenaci v Národ-
ním divadle a jak se propojuje umění tance s hlubším vyprávěním příběhu.
Zajímavým aspektem byla diskuze o baletní obuvi. Baletky spotřebují 
několik párů špiček týdně a každá si je ručně přizpůsobuje své noze. 
Ve volných chvílích si je obšívají a upravují, protože správně upravené 
špičky jsou klíčem k úspěšnému vystoupení. Stání na nich je nesmírně 
bolestivé a vyžaduje obrovskou svalovou připravenost.
Celá skupina si dokonce vyzkoušela pár základních synchronizovaných 
kroků a zjistila, že to není taková legrace, jak by se mohlo zdát. Taneč-
níci musí mít extrémně silné svalstvo, aby byli schopni vydržet dlouhé 
hodiny náročných tréninků a výkonů.

Zajímavým faktem je, že baletky mají jen minimální dovolenou a jejich 
program je pevně daný dlouho dopředu. Musí také umět reagovat na 
to, jak dirigent pojme danou pasáž, což znamená, že jejich cit pro hud-
bu musí být dokonalý.
Dílna také přinesla prostor k diskusi o nadčasovosti tohoto Shakespe-
arova díla. Nejde pouze o tragický milostný příběh, ale také o konflikt 
dvou znesvářených rodů, který lze interpretovat jako téma tolerance 
a  smíření v  dnešní době. Kromě toho se otevřela i  diskuze o  odvaze 
jednotlivce vymanit se z očekávání a tradic své rodiny.
Celá dílna byla skvěle připravená pro věkovou skupinu deváťáků a uká-
zala jim, že balet není pouze elegantní tanec, ale hluboká umělecká 
forma, která dokáže předávat silné emoce a myšlenky. Bylo to inspira-
tivní setkání, které mnohé z nich jistě motivovalo k hlubšímu zamyšlení 
nad uměním, emocemi i mezilidskými vztahy.

Vendula Balušková

Návštěva baletní dílny: Romeo a Julie očima deváťáků

Valentýn ve škole: radost, 
úsměvy a tajná přání

Naši deváťáci měli jedinečnou příležitost nahlédnout do světa baletu skrze workshop věnovaný 
jednomu z nejslavnějších příběhů lásky – Romeovi a Julii. Tato baletní dílna nejen že přiblížila žákům 
fascinující umění tance, ale také jim otevřela nové pohledy na nadčasové poselství tohoto díla.

Letošní svátek svatého Valentýna přinesl do naší školy nejen romantic-
kou atmosféru, ale také spoustu radosti a překvapení. O šíření valen-
týnské nálady se postarali naši „amorkové“ ze 7.B, kteří se s nadšením 
ujali role doručovatelů přáníček (na fotografii).
Žáci měli možnost anonymně, nebo jmenovitě poslat valentýnku svým 
kamarádům, učitelům či komukoliv, komu chtěli udělat radost. Sedmá 
třída se pak postarala o to, aby se všechna přání dostala do správných 
rukou. Výsledkem byly úsměvy, překvapení i dojemné momenty, které 
ukázaly, že i malé gesto může někomu zpříjemnit den.
Děkujeme 7.B za skvělou organizaci a všem, kteří se do valentýnského 
posílání zapojili. Už teď se těšíme na další podobné akce, které pomá-
hají budovat přátelskou a pozitivní atmosféru v naší škole.

Marianna Srp
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Téměř 40 dětí se zúčastnilo čtyřdenního lyžařského výcviku. Většina stála 
na lyžích poprvé, ale poslední den byste to rozhodně nepoznali.
Informativní schůzka se zakladatelkou „Hravého lyžování“ proběhla v září, 
rodiče měli čas zvážit, zda se jejich děti budou kurzu účastnit. Bylo možné 
si od instruktorů zapůjčit veškeré vybavení nebo si vzít to své. Ve školce 
jsme s dětmi lyžařskou výstroj vyzkoušeli nanečisto a pak už čekali, kdy pro 
nás autobus poprvé přijede. 
Děti byly první den rozřazeny do skupin podle dosavadních zkušenos-
tí od úplných začátečníků po zkušené lyžaře a  jak týden plynul, děti 

přecházely z  jednoho družstva do druhého. Během dvou dnů téměř 
všechny jezdily na pomě. Děti si fandily a pomáhaly a pro nás byla ra-
dost je na kopec doprovázet a v poločase si dát společnou svačinku. Na 
závěr děti zmákly levou zadní sjezdařské závody za potlesku a podpory 
svých rodičů a učitelek. Atmosféra byla báječná, děti udělaly ohromný 
pokrok a užily si skvělý čas v partě kamarádů.
Nezbývá jen dodat, že už se těšíme na další lyžařskou sezonu!

Kristýna Horká, ředitelka

Máme nové piano! 
Informovali jsme vás opakovaně, ale nyní ho máme již přímo na místě 
v malém sále ZUŠky na Parníku. Vybrat ho ve firmě Petrof byly s paní ředi-
telkou paní učitelky klavíru Zdeňka Hančová a Pavla Nováková. Připojil se 
k nim i náš malý klavírista Kai Lefferts s tatínkem a společně vybrali ten nej-
lepší nástroj pro naši školu. Jak zní, jsme si mohli poslechnout 20. února na 
Koncertě vítězů naší školní klavírní přehlídky. Školní klavírní soutěž se ko-
nala hned den poté, co nám z Hradce Králové nový nástroj přivezli. Všichni 
si to moc užili, sešlo se skoro celé klavírní oddělení Řevnice i Mníšek.

Výtvarný ateliér
Do výtvarného ateliéru na Mníšku přibyl úplně nový grafický lis, výtvarka 
se bude moci věnovat grafickým technikám na profesionální úrovni. Polo-
letní prezentace výtvarného oddělení s tradiční vernisáž proběhla v Pavi-
lonu 29. ledna, nechyběl krásný hudební a literárně dramatický úvod, vy-
stoupila kapela „Jednou se sejdeme“, zazněla kytarová sóla, hornový duet, 
doprovázela paní kolegyně Rie Lacinová, na programu se podíleli A. Turek 
a M. Nosek. Díla našich výtvarníků jsou k vidění až do konce února v tzv. 
Galerii v Průjezdu v Pavilonu. Velkou pozornost vzbudily krásné světelné 
objekty žáků ze třídy Kateřiny Zagdoun, které nás budou reprezentovat 
i v mezinárodní dětské výtvarné soutěži v Lidicích. Vystavené plošné práce 
jsou od žáků paní učitelky Veroniky Drahotové. Nechyběla ani filmová pro-
jekce dětí z filmového kroužku, který vede Karolína Peroutková.

Taneční obor
Pololetním vystoupením uzavřel první etapu školního roku i taneční obor. 
Baletky na něm předvedly například vstupy z baletů Labutí jezero a Gisele, 

které nacvičily na workshopech pod vedením paní učitelky Barbory Petro-
vé a Nely Strnadové, bývalé členky baletu Národního divadla. Dále vystou-
pili žáci a žákyně ze tříd Jarmily Matouškové a Heleny Hoškové. Představe-
ní v Pavilonu slovem provázeli mladí herci z Dramaťáku, pod vedením Re-
naty Rychlé. Bylo úplně plno, krásná atmosféra a mnoho dojatých rodičů. 

Soutěž
Dne 1. února byl vyhlášen již 17. ročník naší regionální výtvarné a literární 
soutěže, tentokrát má téma VODA. Soutěž je určena pro školy a ateliéry, 
které vzdělávají žáky ve věku od 5 do 18 let. Tvoří se v šesti kategoriích, 
včetně jedné speciální kategorie, kdy mohou rodiče a děti tvořit společ-
ně. Výtvarná a literární regionální přehlídka není jen pro školy, zúčastnit 
se mohou i jednotlivci. Uzávěrka bude 4. dubna. Více se dozvíte opět na 
našem webu www.zus-revnice.cz.

Pozvánky na 2. pololetí
Ve druhém pololetí nás čeká bohatý program, který je důležitou součás-
tí vzdělávání. Již nyní si zapište do kalendářů termín 17. května, kdy vás 
pozveme na MIXFestival a prožijeme ho ZA ŠKOLOU. Aspoň tak zní jeho 
letošní podtitul, ale konat se bude před školou, tj. řevnickým Zámečkem. 
Dále si zapište Zahradní slavnost, kterou plánujeme na 23. května na far-
ní zahradě Oáza.
A  protože jaro potažmo i  léto už všichni vyhlížíme s  nedočkavostí 
máme pro vás i termíny našich táborů. Příměšťák, alias letní škola bude 
7. – 11. července a tzv. VELKÝ tábor bude 9. – 16. srpna a vyrazíme do 
Běstviny.

Renata Rychlá, za ZUŠ

H r a v é  l y ž o v á n í  v  M a t e ř s k é  š k o l e  9 .  k v ě t n a

Z p r á v y  z e  Z á k l a d n í  u m ě l e c k é  š k o l y

V lednu se naše školka poprvé vypravila na lyžařský kurz do SKI areálu Kvasejovice s Hravým lyžováním.

Přinášíme informace a novinky z prvních dvou měsíců nového roku 2025.

Kdo nepřišel tančit, tomu i k poslechu hrála výborná kapela Roura, kterou 
nazvučil pan Michal Semančík. Troufám si ale říct, že české i světové sklad-
by, předvedené na profesionální muzikantské úrovni a podtržené zpěvem 
k nerozeznání od originálu, nenechaly sedět snad nikoho. Celým večerem 
pak slovem provázel pan Vítězslav Hezký.
Pestrý plesový program osvěžilo několik vystoupení. Na úvod se před-
stavily dívky z Biosfitu pod vedením slečny Nikoly Malkusové se svou si-
lovou sestavou aerobiku. V  dalším průběhu večera roztančil sál ukázkou 
pěti společenských tanců pan Roman Kočí s partnerkou Marií Kučerovou. 
Jako bonbonek k závěru plesu vystoupil dámský tým ze základní školy (na 
fotografii) s tanečním vystoupením na píseň „Hit the road, Jack“ od Raye 
Charlese, v choreografii od paní učitelky ze ZUŠ Jarmily Matouškové.
Ples se vydařil. Parket byl celý večer plný tanečních párů, lidé se bavili a vše 
rychle uteklo až k závěrečnému přídavku.
Obrovský dík patří paní Janě Landerové nejen za poskytnutí prostor Soko-
lovny, ale i za neúnavnou pomoc, trpělivost, vstřícnost a ochotu. Za možnost 
využití gastro služeb děkujeme panu Aleši Krákorovi.

V neposlední řadě patří velký dík organizátorkám plesu Zuzaně Hezké, An-
dree Kučerové Chanové a  Veronice Juričkové. Velice si vážíme také pod-
pory paní ředitelky ZŠ Michaely Pažoutové, pomoci mladých členů příro-
dovědného klubu Čejka a všech učitelů, rodičů žáků a dalších přátel školy, 
kteří s plesem ve svém volném čase pomáhali.
My, kteří jsme se přišli bavit, jsme určitě nebyli zklamaní a už teď se těšíme 
na další ples. Těšte se i vy!  

Zuzana Hezká (text), Vladimír Chudáček (foto)

Mníšecké únorové plesání
V sobotu 8. února se po dlouhé desetileté odmlce konal v místní Sokolovně v pořadí druhý ples základní 
školy pro učitele, rodiče a přátele školy.

23

ŠKOLSTVÍ



Práce probíhaly svépomocí členů FK Mníšek pod 
Brdy, kteří je prováděli ve svém volném čase. 
Začaly v prosinci a postupovaly podle toho, jak 
dovolilo mrazivé počasí. 
Na stožáru s digitální výsledkovou tabulí došlo 
k rekonstrukci halogenového osvětlení, kte-
ré už nově dokáže bez problémů osvětlit polo-
vinu hřiště (vzdálenější od tribuny, kde je druhý 
výkonný zdroj světla). Díky osvětlení můžeme 
prodloužit dobu tréninků i  po soumraku, což 
ocení hráči zejména po dobu trvání zimního 
času.
Rekonstrukcí prošly i obě střídačky, na kterých 
už dosluhovaly staré sedačky. Nahradily je nové 
plastové sedačky odolné vůči povětrnostním vli-
vům (viz přiložené fotografie).

Příprava
Všech osm mníšeckých mužstev (od mladší pří-
pravky až po áčko) zahájilo v polovině ledna pří-
pravu na jarní část svých soutěží. Dospělí hrají 
první mistrovský zápas v neděli 16. března od 
15 hodin, kdy na domácím hřišti přivítají SK Če-
choslovan Dolní Jirčany. Po podzimní části jsme 
v tabulce skupiny A III. třídy na 4. místě s 20 body, 
náš soupeř má o  devět bodů méně a  je na 12. 
příčce. Podle postavení v tabulce jsme sice mír-
ným favoritem, ale míč je kulatý a  rozhodovat 
bude momentální forma. Důležitá je i  podpora 
diváků: přijďte fandit a buďte náš 12. hráč.
Děkujeme vám za přízeň!

Miloš Gruntorád, sekretář klubu

Část fotbalového hřiště prošla během zimní přestávky rekonstrukcí
Koncem ledna skončila rekonstrukce části zázemí u hrací plochy na fotbalovém stadionu ve Lhotecké ulici.
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Po roce ho opět uspořádali mníšečtí sokolové 
v čele s hlavní organizátorkou Janou Lande-
rovou (zajíček). Z Mníšku pod Brdy a okolí se 

na dobříšský led sjelo na 70 masek a maškar, 
z nichž většinu na sobě měly děti, ale pozadu 
nezůstali ani někteří rodiče.
Připraveno bylo malování na obličeje, které si 
nechala postupně „zkrášlit“ většina dětí i  nej-
odvážnější dospělí. Šikovná malířka Andrea jim 
obličeje vyzdobila motivy (většinou) ze zvířecí 
říše. Na ledě se sešly kočkovité i psovité šelmy, 
různé princezny, víly, draci, motýlci, medvěd, 
panda, sob, zajíc, vlk s  Červenou karkulkou, 
kostlivec, Darth Vader, pirát, mimino, čertice, 
čarodějka a řada dalších zajímavých postav.
Pohyb na ledě si užívali zkušení bruslaři a brus-
lařky, začátečníkům pomáhaly stabilizační 
hrazdy. Pro obveselení maškar připravili hoke-
jisté Štěpán s Mírou dovednostní aktivity: sla-
lom kolem pneumatik (pro děti a dospělé zvlášť) 
a soutěž ve střelbě pukem na malou branku.

Nakonec byly vyhlášeny nejpovedenější do-
spělé masky: vlk s  Červenou karkulkou, 
kostlivec, zelená příšera a červená panda. 
Zvláštní ocenění poroty po zásluze získala 
čertice Jana. Dětská kategorie pro letošek 
vyhlášena nebyla, protože všechny maškary 
byly povedené a organizátoři nechtěli, aby to 
„nevyhlášeným“ nebylo líto. Nikdo neodešel 
s prázdnou: sušenek, donutů a dalších cukro-
vinek byla spousta.
Bruslilo se téměř dvě hodiny, z amplionu vy-
hrávaly po celou dobu veselé písničky.

Libor Kálmán (text)
Petr Marhoul (foto)

↓ Společná fotografie všech masek

Mladší ze sester Tvrdkových, Elenka, získala 
svou první singlovou medaili, jíž byl bronz 
v lednu na turnaji v Plzni. K tomuto krásnému 
výsledku přidala zlato v deblu se svou stálou 
deblovou parťačkou z Královy Lhoty.

O den později exceloval Karel Kučera na tur-
naji GPD U13 v  pražských Radonicích, když 
si celý turnaj podmanil singlovým zlatem. 
V  chlapecké čtyřhře skončil s  parťákem na 
druhé pozici.
V  sobotu 8. února sestry Tvrdkovy vyjely 
opět na místo činu, do Plzně. Elen se vrátila 
hned se čtyřmi medailemi. Přivezla si zlatý 
tripl z kategorie U13, když zvítězila ve všech 
disciplínách: dvouhře, dívčí čtyřhře i  smíše-
né čtyřhře. Se stejným mixovým parťákem, 
s  nímž dominovala, zkusila své dovednosti 
uplatnit i  o  kategorii výše a  bylo z  toho pa-
rádní stříbro.
Starší Sofie vybojovala svou první singlo-
vou medaili v kategorii U17. Jednalo se o vy-
dřený bronz. Druhý bronz padl ve smíšené 
čtyřhře. Se svou deblovou parťačkou urvala 
stříbro. 
Gratulujeme všem našim medailistům. Je vi-
dět, že se tvrdá práce na trénincích vyplácí!

Tereza Kudrnová,  
předseda Badminton Mníšek pod Brdy

Mníšečtí badmintonisté sklízí medailové úspěchy

Mníšečtí sokolové pořádali na dobříšském ledě Maškarní rej

Mladí badmintonisté z klubu Badminton Mníšek pod Brdy, z. s. zaznamenali v uplynulých dvou měsících 
nejeden medailový úspěch. Nejvíce se dařilo sestrám Tvrdkovým, když obě ukořistily svou první singlovou 
medaili a spoustu dalších přidaly v párových disciplínách. Karel Kučera dominoval na turnaji v Praze.

Poslední lednovou neděli se na dobříšském zimním stadionu konal MAŠKARNÍ REJ MASEK.

Elen Tvrdková se získanými medailemi Sofie Tvrdková (vpravo) s parťačkou ze čtyřhry

Nejlepší dospělé masky

25

SPORT / SPOLKY



V průvodu nechyběly tradiční staročeské maškary jako Masopust 
s ukulele, slaměný, medvěd s basou, bába s nůší, smrtka, žid s pytlem, 
drábové nebo ženich s  nevěstou. K  nim se přidaly vodnice, berušák. 
čarodějnice, řezník s výslužkou na káře, mrtvá nevěsta, lodní kapitán, 
potápěči, růžový nádražák, carevna s rybářem, cikánka, jahoda, prin-
cezny, Barbie v krabici od Mattela a řada dalších, častokrát i neidentifi-
kovatelných maškar. Kdo žádnou masku neměl, dostal od organizátorů 
alespoň škrabošku, aby do průvodu lépe zapadl.
Maškary provázelo mrazivé počasí, a tak se cestou zahřívaly bujarým tan-
cem a leckde i štamprličkou něčeho ostřejšího. V čele jely dva ozdobené 
alegorické vozy, ze kterých jim do kroku a skoku vyhrávala Příležitostná 
kapela. Na bezpečnost průvodu na silnicích, na pořádek i na mravopočest-
nost mezi maskami dohlížela jednotka drábů/policajtů. 
Na průvod čekalo celkem 10 zastavení, kde byly maškary bohatě pohoště-
ny a zároveň si mohly na chvilku odpočinout při veselé písničce. Domácí 
si pro ně připravili sladké i slané pamlsky (tradičně se smaží koblihy), ne-
chyběly ani alkoholické nápoje na zahřátí. Za odměnu čekal čekal štěd-

rého hospodáře i hospodyni veselý taneček s některou z maškar. Zpívala 
se tradiční masopustní píseň, začínající slovy „Masopust držíme, nic se 
nevadíme pospolu…“, chytlavé lidovky jako „Chytili jsme lososa“, „Vysoký 
jalovec“, „Okolo Hradce“ nebo vojenská „Hercegovina“ a zabrousilo se i do 
repertoáru pop music – hrála se „Želva“ a „Kávu si osladím“.
Mezi zastávkami nechybělo zámecké nádvoří, kde jsme se málem ne-
vešli do brány. Na zahradě domu v Rymaňské ulici jsme se zase při-
učili něco z japonštiny. Při nejdelším zastavení, v Pivnici Podloubí, kde 
na průvod čekalo pohoštění v  podobě výtečného vepřového guláše 
a škvarkových placek, byla vyhlášena soutěž o nejpovedenější masky. 
V dospělé kategorii vyhrála Barbie (loni šla za Střihorukého Edvarda, 
předloni za Marfušu), mezi dětmi zvítězil Kluk v krabici (o vyhrané pl-
něné trubičky z cukrárny Pěší zóna se poctivě rozdělil) a basu piv za 
skupinovou masku sbalili Carevna s rybářem a dětmi.
Novinkou letošního ročníku byl Masopustní strom, který z  čista jasna 
„vyrostl“ v Řevnické ulici. Byl ozdoben lízátky, jitrnicemi, špekáčky i klobás-
kami, a tak si každá z maškar mohla utrhnou ozdobu podle libosti a chuti.

Mníškem prošel masopustní průvod, vedly ho alegorické vozy
V sobotu 15. února vyrazil před druhou hodinou z Farní zahrady (po povinné společné fotografii) do mníšeckých 
ulic Masopustní průvod. Desátým rokem tuto staročeskou tradici oživuje spolek Rorejs s přáteli.

První cenu mezi dospělými maskami získala Barbie V hromadných maskách vyhráli carevna Nina s rybářem a dětmi

Společná fotografie před zámkem
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Průvod se po městě ubíral skoro 5 hodin, a která z maškar vydržela až 
do konce, byla odměněna voňavou jitrnicí nebo špekáčkem z řezníko-
va hrnce.

Členům spolku Rorejs i jejich přátelům patří velké poděkování za 
to, že Masopustní průvod pravidelně organizují a udržují tak pro ve-
řejnost zajímavé staročeské tradice. Díky nim máme možnost zjistit, 
jak naši předkové slavili každoroční svátky a užívali si obyčeje spoje-
né s různými ročními obdobími.

Příště se masopustní maškary vydají na spanilou jízdu městem vydá 
v sobotu 14. února 2026. Všichni tak máte dostatek času na přípravu/
nákup vlastní masky. A vězte, že masopust si užijete daleko více jako 
maškara než doprovod v civilu, což může potvrdit i sám autor článku, 
který se průvodu zúčastnil v masce již popáté.

Libor Kálmán (text)
Petr Marhoul (foto) 

Další fotografie najdete na mníšeckém facebookovém profilu.

Č e j k a  p ř i v í t á  n o v é  č l e n y  z  ř a d  d ě t í

Proto jsme se v lednu vydali na návštěvu za panem Zdeňkem Slavatou 
do jeho kovářské dílny v Kytíně (na fotografii), kde jsme se dozvědě-
li spoustu zajímavostí o práci s kovem. Dokonce si děti mohly kování 
i vyzkoušet. 
V polovině února jsme jeli na výlet do plzeňské Techmanie, kde jsme 
zažili den plný objevování a vědeckých pokusů. Děti si vyzkoušely in-
teraktivní exponáty, které jim přiblížily fyzikální zákony, astronomii 
nebo optické iluze.
Na začátku února se naši vedoucí také podíleli na organizaci vzpomín-
kové akce obětem holokaustu.

Pokud chceš být součástí fajn kolektivu a máš rád přírodu, neváhej nás 
kontaktovat, rádi tě u  nás uvítáme! Můžeš nám zavolat na tel.: 605 
552 784, nebo nám napsat na e-mail: klub.cejka@gmail.com a dohod-
nout si návštěvu. 
Naše schůzky se konají každý pátek od 16:15 do 17:45.

Lukáš Prendký

Náš přírodovědný kroužek Čejka má za cíl nejen objevovat přírodu, ale také poznávat tradiční řemesla 
a dovednosti našich předků. 

Kluk v krabici bral vítězství mezi dětmi Všude bylo veselo, tančilo se a zpívalo

Hodně zdraví přejí dráb, berušák a smrtka Duší mníšeckého masopustního reje bývá Jirka „Masopust“ Hladovec
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Tříkrálovou sbírku organizuje každoročně 
Charita České republiky. Letos se do ulic na-
šeho města vydalo 16 trojic (někdy i čtveřic) 
v převleku za Tři krále, aby za zazpívanou kole-
du získalo příspěvek na dobrou věc. Předchozí 
den koledování zahájilo už 10 menších dětí 
ze Sedmikvítku. Další kasičky byly dárcům 
k  dispozici v  kostele sv. Václava a  v  Lékárně 
U Matky Boží.
Při otevření všech zapečetěných kasiček (pře-
nosných od koledníků i  stacionárních) na 
městském úřadě bylo napočítána úžasná část-
ka ve výši 159 451 Kč! Přes QR kód doputo-
valo do konce ledna na účet mníšecké Charity 
dalších 8 500 Kč. Bezhotovostní dary činily 
2 766 Kč.

V rámci mníšecké farnosti letošní Tříkrálová 
sbírka vynesla celkem 170 717 Kč!

„Vybrané peníze budou ze 65 % použity pro po-
třebné lidi, žijící na území mníšecké farnosti, kteří 
se ocitli v tíživé životní situaci,“ uvedla ředitelka 
mníšecké Charity Monika Umlášková a dodala: 

„Zmínila bych především podporu dětí samoži-
vitelek, kterým přispíváme na úhradu kroužků 
a dopravu na tábory. Z darů dotujeme například 
také obědy a družinu v čisovické škole. Seniorům 
zase pomáháme s úhradou léků.“
Zbývajících 35 % z  vybrané částky půjde na 
dobročinné projekty Arcidiecézní charity Pra-
ha.

Celorepublikově zatím letošní Tříkrálová 
sbírka vynesla 175 048 531 Kč!

Děkujeme všem za jejich štědrost. Bůh žehnej 
vaše domovy!

Libor Kálmán (text + foto)

↓ Společná fotografie na Farní zahradě

Fungovalo to skvěle. Nejen, že jsem začala dří-
ve šedivé a  ponuré podzimní počasí vnímat 
radostněji, ale mé lesní procházky najednou 
získaly úplně jiný rozměr, hlubší, pestřejší 
a  radostnější. Nadchlo mě to natolik, že jsem 
vstoupila do výcviku pro instruktory. 

Lesní mysl je pro každého
Lesní mysl je finský koncept seberozvoje a se-
bepéče zakotvený v  nejnovějších vědeckých 
výzkumech. Je založený na krátkých cvičeních 
nefyzického charakteru vedoucích k  tréninku 
životní rovnováhy, nejlépe v lese, parku, zahra-
dě. Je postavený na třech hlavních pilířích: 
1. pozitivní psychologie
2. mindfullness (všímavost)
3. koučink

Díky snadným technikám jsem se naučila 
zpomalit, zastavit, všímat si detailů a  veškeré 

krásy, kterou nám příroda nabízí ve všech roč-
ních obdobích. Je až překvapivé, jak tyto jed-
noduché techniky přináší velký efekt pro naši 
duši a otvírají srdce. Jsou úplně pro každého 
a nejlepší je zažít je společně v malé skupi-
ně, nechat se vést průvodcem/instruktorem. 
Sdílet s ostatními své prožitky a  inspirovat se 
navzájem. A  společně tak otevřít nové dveře 
k poznání sebe sama.
Techniky Lesní mysli jsou vhodné pro všechny 
věkové i profesní skupiny. Lesní mysl probouzí 
zvědavost, úžas, úctu, vděčnost, pocity bezpe-
čí a  přijetí. Příroda nás nehodnotí a  nesoudí, 
přijímá nás takové, jací jsme.

Co přináší pravidelný pobyt v přírodě:
•  Snížení stresu
•  Zlepšení nálady
•  Lepší spánek
•  Posílení imunity, zvýšení odolnosti
•  Zlepšení koncentrace a kreativity
•  Zlepšení fyzické kondice
•  Zdravější dýchací systém
•  Snížení krevního tlaku
•  Zlepšený kontakt s přírodou a mnoho dal-

šího

Zažij les jinak
Nabízím zážitkové procházky s  technikami 
Lesní mysli pro jednotlivce, páry, rodiny, děti, 
rodiče i skupiny pedagogů, pracovních kolek-
tivů, seniory a podobně.

Můžete se mnou zažít:
-  Ochutnávku Lesní mysli na 1,5 h (a  zjistit, 

o co tady jde)
-  Kurz 3 workshopů po 2 hodinách, kdy spo-

lečně projdeme jednoduché relaxační tech-
niky či cvičení na odbourání stresu, až po 
techniky umění všímavosti a  hledání toho 
dobrého v nás a odpovědí na důležité otázky 
našeho života.

-  Celodenní, nebo víkendové putování pří-
rodou s  technikami Lesní mysli a  učení se 
přežít v přírodě (bushcraft).

Lesní mysl můžete coby SMYSLŮ plný dárek 
také věnovat svým blízkým, a to formou dár-
kového poukazu.

Proč jít do lesa s instruktorem
Instruktor vybírá vhodná cvičení a podporuje 
sdílení, hlídá čas a volí terén. Zároveň zajišťuje 
bezpečný prostor. Během vedených cvičení se 
dokážete oprostit od neustálých myšlenko-
vých procesů a soustředit se plně na přítomný 
okamžik, dostat se do dětského objevování, 
úžasu, bezstarostnosti a  hravosti. Zároveň 
objevíte les v  novém světle a  otevřete se 
různým pohledům a perspektivám. Zažije-
te les jinak. 

Petra Vaňková
petra.vankova@centrum.cz

fcb stránka Lesní mysl, www.lesnimysl.cz

Tříkrálová sbírka 2025 vynesla v Mníšku přes 170 tisíc korun

Příroda uzdravuje, ukazuje Lesní mysl

Druhý lednový víkend chodili po Mníšku, Rymani a Stříbrné Lhotě TŘÍKRÁLOVÍ KOLEDNÍCI, kterým mohli 
štědří lidé do jejich zapečetěných kasiček darovat finanční příspěvek.

Po přečtení knihy Lesní mysl jsem byla velmi okouzlena krásou a jednoduchostí představovaných 
technik. Slíbila jsem si, že následující podzimní období budu chodit do lesa každý den alespoň na pár 
minut a cvičení na sobě zkoušet. 

Ilustrační foto
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Zveme vás na přednášku 
o digitální závislosti

Sociální sítě, videohry, online sázení. To vše se stává každodenní sou-
částí našich životů. Kdy se ale nevinná zábava promění v nebezpečnou 
závislost? Jak rozpoznat varovné signály a jak zasáhnout, pokud vidí-
me, že se dítě nebo dospívající začíná potýkat s problémem?
Právě těmto otázkám se bude přednáška věnovat. Aktuálním tématem 
vás provedou adiktoložky 
Bc. Denisa Vajdlová a Bc. Kristýna Šatochinová z Centra primární pre-
vence Magdaléna, o.p.s. 
Přednáška proběhne 7. března 2025 od 18:00 v Městském kulturním 
středisku Mníšek pod Brdy. Účast je zdarma a není nutná rezervace. 
Je důležité si uvědomit, že prevence a včasná intervence mohou po-
moci předejít dlouhodobým důsledkům těchto závislostí. Informovaný 
rodič nebo pedagog může hrát klíčovou roli v časné identifikaci pro-
blému a  jeho řešení. Proto neváhejte a  přijďte si poslechnout cenné 
informace i praktické rady. Těšíme se na vaši účast!

Za Magdalénu, o. p. s. Lucie Hegerová,  
vedoucí Centra primární prevence Magdaléna

V dnešní digitální době se závislosti netýkají 
jen alkoholu, cigaret nebo drog. Rychlý nástup 
technologií a snadná dostupnost internetu s sebou 
přinášejí nové formy nelátkových závislostí, které 
mohou nenápadně ovlivňovat naše děti i nás 
samotné. Připravili jsme pro vás rady i praktické 
tipy, jak k digitálním technologiím přistupovat, 
nebo co dělat, když už se rýsuje problém.

Skalecký klášter hostil v pondělí 10. února tiskovou konferenci, kterou uspořádal Středočeský kraj.
N a  S k a l c e  p r o b ě h l a  t i s k o v á  k o n f e r e n c e
Byl na ní představen pilotní projekt s  názvem Komunitní First Re-
sponders, který v rámci našeho kraje právě odstartoval.
Cílem projektu je zlepšení dostupnosti, rychlosti a kvality první pomo-
ci před příjezdem záchranářů ve Středočeském kraji. Zvýšit počet pře-
živších pacientů a jejich návrat do normálního života.
Komunitní First respondeři jsou policisté, kteří se záchraně lidských 
životů budou věnovat i  dobrovolně ve svém volném čase. Pomocí 
aplikace SMART AED dostane dobrovolník na svůj mobil z dispečinku 
informaci o tom, že v okolí jeho bydliště se nachází osoba v ohrožení 
života – došlo u ní k náhlé zástavě krevního oběhu. First responder 
si vezme výbavu a dostaví se na místo, kde se pokusí život ohrožené 
osoby zachránit – do příjezdu záchranářů.

Podle prezentovaných statistik z  loňského roku byli First respon-
deři úspěšní ve 30 % případů, u kterých zasahovali – podařilo se jim 
zachránit 33 lidských životů!

Do pilotního projektu se zapojilo 25 policistů/dobrovolníků z  celého 
Středočeského kraje. V případě úspěšného pilotního projektu se řady First 
responderů rozšíří a pokryjí další místa na území kraje. Všichni dobrovol-
níci si zároveň odebrali výbavu First responderů: zdravotnický batoh s vy-
bavením, AED (automatizovaný externí defibrilátor) a vestu s označením.

Děkujeme všem dobrovolníkům, First responderům, za jejich  
nasazení při záchraně životů!
 Libor Kálmán (text i foto)

Společná fotografie dobrovolníků s představiteli Středočeského kraje
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Spojovačka
Spojte body od 1 do 55. Vyjde vám obrázek jednoho 
z nejhbitějších savců, který, když je třeba,  
dokáže uhánět rychlostí 100 kilometrů za hodinu. 
Žlutou pastelkou vybarvěte jeho srst,  
a když budete mít trpělivost,  
vyplňte černou všechny puntíky.

Z d r a v í  a  r o v n o v á h a 
v   b ř e z n o v é m  
V o l n o č a s o v é m  k l u b u
Únor se v klubu nesl ve znamení tradic, se žáky jsme vyráběli valen-
týnky, povídali si o Hromnicích. Strávili jsme odpoledne podle Volno-
časáků, kdy jsme stavěli opičí dráhy z lana a všeho, co nám padlo pod 
ruce. 

V březnu se vrhneme na zdraví a rovnováhu, kdy si budeme povídat 
na tyto témata. Nástrojem nám budou prvky z  jógy, meditace, čtení 
knih, výroba slizů a chybět nebude ani den podle Volnočasáků. Láká 
vás pondělní odpoledne trávit jinak? Přijďte se k nám podívat.

Volnočasový klub pro žáky a mládež od 9 do 19 let funguje v příze-
mí Městského kulturního střediska V  Lipkách, v  ulici Na Oboře 610.  
Klub je otevřen každé pondělí od 14 do 17 hodin zdarma. 

Máte dotaz? 
Neváhejte nám napsat na sociálních sítí níže:
Facebook Volnočas Mníšek a Instagram 

Za Magdalénu, o.p.s.  
Nikola Míka Zachrlová 

a Charlotte Martínková, 
lektorky Volnočasového klubu

ZAJÍMAVOSTI / ZÁBAVA

30



LUŠTĚTE KŘÍŽOVKU O ZAJÍMAVÉ CENY
„…to, co vědí.“ (citát najdete v tajence)

Karel Čapek (1890–1938) byl český spisovatel, intelektuál, novinář,  
dramatik, překladatel a fotograf. K jeho nejznámějším románům patří  

Krakatit, R.U.R., Válka s Mloky nebo Bílá nemoc.

Správné znění tajenky tohoto čísla nám zašlete nejpozději do 15. března 2025 
na e-mailovou adresu zpravodaj@mnisek.cz, nebo doručte osobně 

(v pracovní dobu městského úřadu) do redakce Zpravodaje.

Řešení křížovky ze zimního dvojčísla Zpravodaje: Miroslav Plzák: „Peníze utracené za smích nejsou vyhozené peníze.“  
Výhercem dvou dárkových voucherů do multikina se stává Tereza Peřinová.

Vylosovaný výherce získá
dva poukazy  
do multikina  
Cinema  
City.
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K tomu, jak to celé vznikalo, vypráví sama: „Při-
šlo mi, že v Mníšku zahradnictví s květinářstvím 
vyloženě chybí, což byla velká škoda, protože 
jsem z předchozí zkušenosti cítila, že o tento sor-
timent zájem jistě je. Po dohodě s městem, které 
nám pronajalo pozemek, jsme se spolu s otcem 
pustila do akce a v roce 2009 jsme zahradnictví 
otevřeli“. Velkou výhodou jistě bylo, že Monika 

měla v této době již řadu let zkušeností v tom-
to oboru, a proto bylo hlavním cílem vytvořit 
takové květinářství a zahradnictví, které si ob-
čané Mníšku oblíbí především pro jeho kvalit-
ní služby a širokou nabídku sortimentu. 
Nabídka je ohromná: na prvním místě je možné 
uvést vazbu řezaných květin. Všechny, které zde 
můžete získat, jsou vázány pracovníky zahrad-
nictví, vazbu připravují z  čerstvě dovážených 
květin všeho druhu. Kromě běžné vazby je sa-
mozřejmé, že se zde připravují květiny na mimo-
řádné události – příkladem mohou být svatby, 
státní svátky, ale i  smuteční květiny. Pokud se 
svatební obřad koná v okolí, nainstalují po doho-
dě v místě akce i květinovou výzdobu.
Na druhém místě je jistě vše ostatní, co potřebu-
je zahrada po celý rok a podle ročních období – 
stromy ovocné i okrasné, keře, zemina, hnojiva, 
substráty, dále také semena a cibuloviny. Na tře-
tím místě je pak i zahradnické nářadí, květináče, 
podmisky a řada dalšího doplňkového zboží, ne-
chybí produkty z oblasti zahradní chemie. 
Po celý rok se pak pečlivě starají o sezónní akce 
– první je svatý Valentin, následuje stále MDŽ, 

dále již přicházejí velikonoční svátky, konec 
školního roku a pak i jeho zahájení, na podzim 
jsou to pak dýně, dušičky, období vánoční. 
Každoročně nabízejí vánoční stromky, velkou 
většinu dekorací pro Velikonoce, dušičky i Vá-
noce si sami vyrábějí. 
Aby se zákazníci cítili v zahradnictví příjemně, 
chystají na jaro nabídku čerstvé kávy. „Naším 
hlavním cílem jsou spokojení zákazníci. Jde nám 
o to, aby se jim u nás líbilo a rádi se k nám vraceli. 
Máme tu kvalitní pracovní tým, který se jim snaží 
pokaždé vyjít maximálně vstříc. Ráda bych všem 
svým pěti kolegyním a  kolegovi poděkovala za 
jejich perfektně odváděnou práci,“ říká na závěr 
Monika Štamberková.
Otevřeno je denně, ve všední dny od 8:00 do 
18:00, o sobotách od 8:00 do 17:00, o nedělích 
od 9:00 do 15:00. 
Více informací získáte na webových stránkách 
www.zahradnictvipodskalkou.cz, na e-mailu: 
ms.kvetiny@seznam.cz, nebo na telefonu:  
774 521 657. Mají i  facebookovou stránku  
zahradnictvipodskalkou.

kal

Zahradnictví Pod Skalkou je připraveno plnit přání 
zákazníků sedm dní v týdnu
Od roku 2009 můžete v Řevnické ulici hned vedle obchodu Billa vidět Zahradnictví pod Skalkou, které 
provozuje Monika Štamberková. Ta žije pro to, aby mohla trvale nabízet široký sortiment vázaných 
a pokojových květin, stromů okrasných i ovocných, ale samozřejmě také vše ostatní, co potřebuje zahrada.

Klára, Týna, Monika, Vlaďka, Verča a Anička
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PRODEJ SLEPIČEK
Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá,  

Dominant všechny barvy, Green Shell – typu Araukana  
a Dark Shell – typu Maranska. Cena od 259 Kč/ks. 

Prodej: Mníšek pod Brdy - u aut. garáže firmy M. Uher

11. března v 10:00 • 21. března v 16:20 
Výkup králičích kožek – cena dle poptávky, 

doprava 189 Kč za celý nákup. 

Doporučujeme objednávat!  

Info: Po-Pá 9:00-16:00, tel.: 601 576 270, 728 605 840.
www.drubezcervenyhradek.cz

  Zastupování u soudů, 
úřadů

  Vymáhání pohledávek
  Smlouvy
  Rozvody

  Ověřování podpisů
  Advokátní úschovy  

a veškeré právní služby  
ve všech oblastech práva

  Realitní služby

 l e-mail: tvrdek@aktvrdek.cz l www.aktvrdek.cz
Adresa kanceláře: Komenského 1533, Mníšek pod Brdy (vedle školní jídelny).
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Prodám chalupu v obci Malá Hraštice nedaleko Mníšku pod Brdy. 
Tel.: 777 120 281.

Údržba zahrad a nemovitostí. Nabízíme zahradní  
a údržbové práce na vaší nemovitosti, v celém 

Středočeském kraji a Praze, v jakémkoliv stavu, celoročně. 
Nabízíme např. ořez stromů, sečení, odstranění listí a náletů, 
odplevelování, sázení, hnojení, natěračské a malířské práce, 
montáž nábytku, úklid, vyklízení, vysokotlaké mytí a další. 

Spolehlivost, pečlivost, 20 let zkušeností. 
Tel.: 604 215 677, info@sluncevzahrade.cz.

ANDĚLREALITY.COM- informace, jak správně prodat nemovitost.
Poptáváme k prodeji chaty, RD, byty a pozemky v Mníšku a okolí. 

Bohaté zkušenosti s prodejem nemovitostí v této lokalitě viz. náš web. 
Vyhotovíme Vám také odhad pro dědické řízení. 

Volejte p. Nežádala 774 616 800.

  denně aktuální informace o dění 
v Mníšku

www.zpravyzmnisku.cz

MCH – STAV
rekonstrukce domů a bytových jednotek

realizace dřevostaveb – půdní vestavby – pergoly
klempířství – tesařství – pokrývačství

Radouš 14, Hostomice 267 24
Tel. 602/238 177, e-mail milanchlup1@gmail.com

www.klempirstvi-milan.cz

ODVOZ
ODPADNÍCH
VOD
ze septiků, žump, domácích ČOV, bazénů

telefon: 732 844 782
statekhruby.rymane@seznam.cz

www.statekhruby.webnode.cz
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Provádím obklady,  

dlažby, pokládky, 

drobné zednické práce.

Rychlé jednání 
telefon: 602 223 184

INZERCE
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 denně aktuální informace o dění v Mníšku

 oznámení o odstávkách elektřiny a výlukách vody

 pozvánky na kulturní a sportovní akce

 a spousta dalších zajímavých zpráv

www.zpravyzmnisku.cz

INZERCE
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